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Protokół Nr XIII.2019 
z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 18 czerwca 2019 roku 
 

Obrady rozpoczęto 18 czerwca 2019r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 22:25 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

 
Obecni: 
1. Michał Czekajło 
2. Radosław Dolata 
3. Sebastian Dukaczewski 
4. Adam Kołwzan 
5. Łukasz Kołwzan 
6. Karolina Kozicka 
7. Dariusz Krysa 
8. Damian Matela-Libera 
9. Andrzej Miron 
10. Dariusz Paluszkiewicz 
11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 
12. Sylwia Słomińska 
13. Mariusz Suchecki 
14. Elżbieta Turostowska 
15. Tomasz Walczak 
 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

Zastępcę Burmistrza Mateusza Grzymałowskiego, Skarbnika Gminy Aleksandrę 

Lachowicz, kierowników referatów Urzędu Miejskiego, przybyłych gości (lista 

obecności stanowi załącznik nr 1b do protokołu), mieszkańców, radnego 

powiatowego, radnych (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu) oraz sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 1a do 

protokołu).  

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Debata nad raportem o stanie Gminy Drezdenko w 2018 roku. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania - 

druk nr 67/19. 
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5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Drezdenko za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu oraz wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka. 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania i wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2018 rok - druk 68/19. 

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 

2018 rok - druk nr 69/19. 

6. Działalność PGKiM w zakresie estetyzacji miasta, remonty elewacji budynków 

komunalnych. 

7. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

8. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzebicz - druk nr 

70/19. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026'' - druk nr 71/19. 

10. Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków - druk nr 72/19. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko 

w 2019 roku - druk nr 73/19. 

12. Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli nad jeziorem Źródlanym na terenie Nadleśnictwa Karwin - druk nr 74/19. 

13. Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli nad jeziorem Lubowo k. miejscowości Rąpin - druk nr 75/19. 

14. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobrów w obrębie koryta rzeki Noteci w roku 2019, mający bezpośredni wpływ na 

bezpieczeństwo przeciwpowodziowe gminy Drezdenko - druk nr 76/19. 

15. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpielisk 

położonych przy Jeziorze Łubowo w miejscowościach Lubiewo i Zagórze - druk nr 

77/19. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2019 rok - 78/19. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2025 - druk nr 79/19. 

18. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

a) powołanie komisji skrutacyjnej; 

b) przeprowadzenie głosowania; 

c) ogłoszenie wyników; 

d) projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej - druk nr 

80/19. 
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19. Wydanie opinii w sprawie sprzedaży nieruchomości. 

20. Wolne wnioski. 

21. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Drezdenku M. Suchecki stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska złożyła wniosek formalny o wykreślenie punktu 

18 podpunkt „d”. Uzasadniając swój wniosek zacytowała część art. 19 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym  (t.j. Dz.U. 2019.506) – „Rada gminy wybiera ze swego 

grona przewodniczącego i 1-3 wiceprzewodniczących (…)”. Dodała, że nie jest 

obligatoryjnym wybór trzech Wiceprzewodniczących a w chwili obecnej jest dwóch 

Wiceprzewodniczących i zdaniem radnej jest to wystarczające do prawidłowego 

funkcjonowania Rady. P. Pieluszczak-Suchodolska zauważyła, że wybór kolejnego 

Wiceprzewodniczącego wygeneruje dodatkowe koszty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zwrócił uwagę, że wniosek radnej  

P. Pieluszczak-Suchodolskiej powinien dotyczyć całego punktu 18 porządku obrad  

a nie tylko podpunktu „d”. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zgodziła się z Przewodniczącym Rady Miejskiej. 

Radny D. Matela-Libera wyraził swoją opinię informując, że punkt powinien zostać  

w porządku obrad. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że punkt dotyczący wyboru trzeciego 

Wiceprzewodniczącego budzi kontrowersje, jeszcze zanim sesja na dobre się 

rozpoczęła. Wyjaśnił, że z inicjatywą o wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

wystąpili członkowie klubu radnych „Radni dla Mieszkańców”. A. Kołwzan 

przypomniał, że w chwili obecnej w Radzie Miejskiej w Drezdenku funkcjonują  

2 kluby radnych – jeden liczący 9 osób, drugi liczący 5 osób i jeden radny na chwilę 

obecną pozostaje niezrzeszony. Radny zauważył, że klub radnych „Gospodarna 

Gmina” ma dwóch Wiceprzewodniczących i wszystkich Przewodniczących Komisji. 

Dodał, że jako klub liczący 1/3 ustawowego składu osobowego rady klub radnych  

„Radni dla Mieszkańców” powinien mieć „swojego” Przewodniczącego. Uzasadniając 

swoją wypowiedź A. Kołwzan powiedział, że od dawien dawna była taka tradycja, że 

klub opozycyjny (w poprzedniej kadencji radni będący w opozycji nie mieli swojego 

klubu a mimo to jeden z nich był Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej) zawsze 

miała jednego z Wiceprzewodniczących. Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że dobry 

obyczaj jaki w polskim życiu „politycznym” funkcjonuje jest taki, że zawsze czy to jest 

Sejm czy Senat czy Sejmik Województwa, Rada Powiatu czy też Rada, że klub 

opozycyjny ma swojego Wiceprzewodniczącego. Podsumowując, radny A. Kołwzan 

powiedział, że radni mający większość w obecnej kadencji Rady Miejskiej w 

Drezdenku decydują o wszystkich sprawach związanych z Drezdenkiem a swoją 

wypowiedzią chciał wyjaśnić sytuację, gdyż mieszkańcy mogą nie wiedzieć z czyjej 

inicjatywy punkt 18 został wprowadzony do porządku obrad.  

Radna K. Kozicka zauważyła, że trzeci Wiceprzewodniczący, jeżeli będzie powołany 

do Rady nie ma uzasadnienie ekonomicznego, ponieważ 966 zł to jest dieta 
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Wiceprzewodniczącego a 720 zł członka Komisji i nie widzi sensu wyboru 

Wiceprzewodniczącego, gdyż jego głos nadal będzie jeden. 

Radny A. Kołwzan idąc zgodnie z myśleniem radnej K. Kozickiej zawnioskował  

o odwołanie jednego z Wiceprzewodniczących w celu ograniczenia kosztów, bo 

wystarczy jeden, który w razie nieobecności Przewodniczącego będzie prowadził 

obrady sesji. Dodał, że koszty nie mają w tym przypadku aż tak wielkiego znaczenia, 

gdyż jest to 200 zł w skali miesiąca. 

Radny D. Matela-Libera zapytał dlaczego nie skorzystać z możliwości, którą dał 

ustawodawca. 

Radny M. Czekajło powiedział, że jest z innego komitetu niż komitet K. Piotrowskiej, 

a jest Wiceprzewodniczący. Uważa, nie ma potrzeby wyboru kolejnego 

Wiceprzewodniczącego. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że radny M. Czekajło od początku kadencji jest w klubie 

rządzącym. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

trzech projektów uchwał dotyczących regulaminów korzystania z obiektów 

sportowych – Boisko trawiaste przy ul. Okrężnej, Boisk wielofunkcyjnych  

w miejscowościach Rąpin i Gościm. Uzasadniając swój wniosek Burmistrz 

Drezdenka powiedziała, że należy te trzy regulaminy przyjąć jeszcze przed 

wakacjami, tak aby mieszkańcy mogli bezpiecznie korzystać z tych obiektów 

sportowych. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że w punkcie 19 porządku obrad przewidziane jest 

wydanie opinii w sprawie sprzedaży nieruchomości. Dodał, że na sali obecni są 

mieszkańcy, dla których sprawa ta jest bardzo ważna i nie widzi potrzeby, aby 

musieli oni tak długo czekać na rozstrzygnięcie istotnej dla nich kwestii. Radny  

S. Dukaczewski poprosił o rozpatrzenie tego tematu w pierwszej kolejności jako 

punkt 3.  

W związku z nieobecnością (ze względu na obowiązki zawodowe w szkole) na sali 

obrad radnej E. Turostowskiej, która jest bardzo zainteresowana w/w tematem, radny 

T. Walczak poprosił, aby nie przesuwać punktu 19 aż tak drastycznie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że usytuowanie tego 

punktu w porządku obrad w dalszej kolejności była podyktowana prośbą radnej  

E. Turostowskiej. Zaproponował, aby rozpatrzyć ten punkt przed projektami uchwał, 

jako punkt 8. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach w celu przygotowania 

głosowania nad wnioskiem formalnym radnej P. Pieluszczak-Suchodolskiej. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny radnej P. Pieluszczak-Suchodolskiej dotyczącego wycofania 

punktu 18 z porządku obrad.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 
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Czekajło Michał, Dolata Radosław, Kozicka Karolina, Pieluszczak-Suchodolska 

Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Walczak Tomasz 

PRZECIW (7) 

Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan Łukasz, Krysa Dariusz, Matela-

Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Turostowska Elżbieta 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Dodania 3 projektów uchwał i przesunięcia punktu 19.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz,Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Turostowska Elżbieta 

Radni nie wnieśli uwag. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Debata nad raportem o stanie Gminy Drezdenko w 2018 roku. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania - 

druk nr 67/19. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Drezdenko za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu oraz wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka. 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania i wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2018 rok - druk 68/19. 

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 

2018 rok - druk nr 69/19. 
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6. Działalność PGKiM w zakresie estetyzacji miasta, remonty elewacji budynków 

komunalnych. 

7. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

8. Wydanie opinii w sprawie sprzedaży nieruchomości. 

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzebicz - druk nr 

70/19. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026'' - druk nr 71/19. 

11. Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków - druk nr 72/19. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko 

w 2019 roku - druk nr 73/19. 

13. Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli nad jeziorem Źródlanym na terenie Nadleśnictwa Karwin - druk nr 74/19. 

14. Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli nad jeziorem Lubowo k. miejscowości Rąpin - druk nr 75/19. 

15. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobrów w obrębie koryta rzeki Noteci w roku 2019, mający bezpośredni wpływ na 

bezpieczeństwo przeciwpowodziowe gminy Drezdenko - druk nr 76/19. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpielisk 

położonych przy Jeziorze Łubowo w miejscowościach Lubiewo i Zagórze - druk nr 

77/19. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2019 rok - 78/19. 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2025 - druk nr 79/19. 

19. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

a) powołanie komisji skrutacyjnej; 

b) przeprowadzenie głosowania; 

c) ogłoszenie wyników; 

d) projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej - druk nr 

80/19. 

20. Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

trawiaste przy ul. Okrężnej" – druk nr 81/19. 

21. Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

wielofunkcyjne w Rąpinie" – druk nr 82/19. 

22. Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

wielofunkcyjne w Gościmiu" – druk nr 83/19. 

23. Wolne wnioski. 

24. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 
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Ad. 3 

Debata nad raportem o stanie Gminy Drezdenko w 2018 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że raport o stanie Gminy 

Drezdenko w 2018 roku (raport o stanie Gminy Drezdenko w 2018 roku stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) został radnym dostarczony w ustawowym 

terminie. Dodał, że nie wpłynął żaden wniosek od mieszkańców w sprawie zabrania 

głosu w debacie. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że trudno jest się poruszać po raporcie, gdyż nie 

zawiera spisu treści. Dodał, że po zapoznaniu się z raportem w całości można 

spokojnie stwierdzić, że Gmina jest w dobrej kondycji. S. Dukaczewski zwrócił uwagę 

na fakt, że w 2018 roku przeprowadzono sporo inwestycji, Gmina realizuje zadania 

własne bez zastrzeżeń. Radny zaznaczył, że w 2018 roku na wspieranie  

i upowszechnianie kultury fizycznej przeznaczono kwotę 876.830,00 zł, co jest kwotą 

blisko dwukrotnie większą niż w obecnym budżecie zostało zabezpieczone na ten 

cel. Dodał, że na promocję Gminy wydano prawie 235.000,00 zł i to bardzo dobrze, 

że Gmina Drezdenko promowana jest w różnych miejscach. Radny przyznał, że 

bardzo dobrze, iż obecnie idzie to w tym samym kierunku, szkoda jednak, że nie 

można było wesprzeć najbardziej utalentowanego w ostatnim czasie Mateusza 

Bartkowiaka. Dodał, że była szansa na to, aby Gmina była jeszcze bardziej 

promowana na zawodach sportowych rangi krajowej i międzynarodowej poprzez 

wyeksponowanie reklamy na motorze i innych elementach. Analizując przedstawiony 

raport radny  

S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że opracowano pięć projektów budowlanych 

dotyczących gminnych dróg publicznych tj. „Budowa nawierzchni ulic: Południowa, 

Wspólna, Wesoła w Drezdenku”, „Przebudowa chodników na ul. Lwowskiej  

i Nowogrodzkiej w Drezdenku”, „Przebudowa chodników przy ul. Łąkowej  

w Drezdenku”, „Przebudowa drogi ulicy al. Piastów w Drezdenku”, „Przebudowa 

nawierzchni ul. Szkolnej w Drezdenku”. Kontynuując radny przypomniał, że  

w ubiegłym roku został złożony wniosek na przebudowę al. Piastów, który nie 

uzyskał dofinansowania, ale w tym z powodzeniem udało się ten wniosek złożyć. 

Poprosił o bliższe informacje w tej sprawie. W kwestii ulic Południowej, Wspólnej  

i Wesołej radny S. Dukaczewski zauważył, że w 2018 roku w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na rok 2019 zostało zapisane blisko 1,5 mln. zł, natomiast w projekcie 

budżetu jak również w WPF ta inwestycja się nie znalazła. W związku z tym radny 

zapytał co dalej z tą inwestycją. Kolejną sprawą poruszoną przez radnego była 

inwestycja dotycząca ul. Lwowskiej i Nowogrodzkiej. Przypomniał, że w ubiegłym 

roku został na to zadanie rozpisany przetarg, jednak żaden wykonawca do niego nie 

przystąpił. Radny dodał, że taka sama sytuacja miała miejsce przy ul. Szkolnej. 

Podsumowując S. Dukaczewski powiedział, że środki z tych dwóch inwestycji 

przeszły do wyniku budżetu na rok 2019, ale w tymże roku nie zostały ujęte  

w budżecie i zmianach uchwał budżetowych. Zapytał co dalej z tymi inwestycjami. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że obecnie kończonych jest wiele inwestycji, 

które w 2018 roku zostały rozpoczęte i znalazły się w przedstawionym raporcie tj. nie 



8 

 

dawno oddany do użytku „Klub Seniora Plus”, na który Gmina Drezdenko pozyskała 

dofinansowanie, plaża w Zagórzu i ścieżka rowerowa. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przyznała, że wymienione przez radnego 

inwestycje nie znalazły się w tegorocznym budżecie, ale faktem jest, że zostały tam 

ujęte inne zadania. Burmistrz podtrzymuje swoje zdanie, że jeżeli coś zostało 

zaprojektowane i projekty są aktualne to warto zadania takie realizować, żeby nie 

było sytuacji, że za 2-3 lata będą one nieaktualne. Dodała, że w kwestii inwestycji ul. 

Lwowskiej i Nowogrodzkiej trzeba wrócić do tematu, gdyż są to drogi okalające 

piękny plac Wileński. K. Piotrowska wyjaśniła, że doskonałą okazją do tego będzie 

czas kiedy Ochotnicza Straż Pożarna zostanie przeniesiona do nowej siedziby, dzięki 

czemu będzie można pomyśleć o wyrównaniu dziury, która obecnie służy jako wjazd 

dla aut pożarniczych i wykorzystać ten odcinek w większym stopniu jako ciąg pieszy. 

W kwestii pozostałych dróg Burmistrz Drezdenka powiedziała, że przyszłoroczny 

budżet będzie w całości kształtowany przez obecne władze i warto do tematu 

podejść kompleksowo, biorąc pod uwagę nie tylko drogi w mieście, ale także wiejskie 

o które od wielu lat zabiegają mieszkańcy. Dodała, że kiedy wpłyną wnioski do 

budżetu na przyszły rok warto będzie przygotować plan inwestycji dotyczący Gminy, 

aby można było zaproponować mieszkańcom terminarz remontów dróg na całą 

kadencję. 

Radny A. Kołwzan w nawiązaniu do wypowiedzi Burmistrz zapytał czy w rejonie ulicy 

Południowej uregulowane już zostały kwestie związane z gruntami – wykupy  

i podziały w rejonie ul. Południowej, Wspólnej i Wesołej w celu realizacji inwestycji, 

gdyż była informacja, że Gminie brakuje tam gruntów i z tego względu zadanie to 

musiało zostać odłożone w czasie. 

Ze względu na brak możliwości odpowiedzi na to pytanie, radny A. Kołwzan poprosił 

o odpowiedź na piśmie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania 

- druk nr 67/19. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania - druk 

nr 67/19 (projekt stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta 
PRZECIEW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/66/2019 

udzielenia Burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania  (uchwała stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu).  

Ad. 5 

Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Drezdenko za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Gminy. 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz odczytała Uchwałę Nr 278/2019 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 29 kwietnia 2019 roku  

w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Drezdenko za 

2018 rok wraz z informacją o stanie mienia (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu). 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz dodała, że dochody Gminy Drezdenko zostały 

wykonane w 100,1%, natomiast wydatki w 94,9%. Wyjaśniła, że planowany deficyt 

budżetu w kwocie 5.115.047,00 zakończył się deficytem w wysokości 326.095,93 zł. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej wynika, 

że sytuacja Gminy jest bardzo dobra, osiągnięte dochody przyczyniły się do dobrego 

wyniku czyli wolnych środków na rok 2019 oraz spełniona została relacja związana  

z art. 242 dotyczącym wskaźników, które są wymagane w ustawie o finansach 

publicznych. A. Lachowicz powiedziała, że w 2018 roku została wyemitowane 

obligacje. W tym miejscu Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że możliwość zaciągnięcia 

kredytu lub wyemitowanie obligacji jest dla Gminy przywilejem, gdyż w różnego 

rodzajach sytuacjach mogą być zaciągane tylko i wyłącznie na wydatki majątkowe. 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu oraz wniosek  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drezdenku K. Kozicka 

odczytała opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie zaopiniowania sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Drezdenko za 2018 rok i wystąpienia z wnioskiem do 

Rady Miejskiej w Drezdenku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Drezdenka 

(dokument stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu).  

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania i wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drezdenku K. Kozicka 

odczytała Uchwałę Nr 368/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 31 maja 2019 roku w sprawie wydania opinii 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drezdenku dotyczącym udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu). 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2018 rok - druk 68/19. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2018 rok - druk 68/19 (projekt stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kozicka 
Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz 
Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 
Turostowska Elżbieta 
PRZECIEW (1) 
Kołwzan Łukasz, 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/67/2019  

w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok 

(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Drezdenka za 2018 rok - druk nr 69/19. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 2018 

rok - druk nr 69/19 (projekt stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kozicka 
Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz 
Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 
Turostowska Elżbieta 
PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Kołwzan Łukasz, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/67/2019 w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 2018 rok  (uchwała 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu).  

Ad. 6 

Działalność PGKiM w zakresie estetyzacji miasta, remonty elewacji budynków 

komunalnych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki powiedział, że temat został 

szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radny D. Matela-Libera przypomniał, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji padło 

stwierdzenie, że w Drezdenku jest piękny plac i nie powinniśmy się porównywać do 

Strzelec Kraj. Powiedział, że jego zdaniem powinniśmy się porównywać do Strzelec, 

gdyż faktycznie plac jest piękny, ale kamienice wokół niego są w strasznym stanie, 

które odstraszają.  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 7 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

Radny D. Krysa zauważył, że minęły dwa miesiące od chwili,  kiedy złożył 

interpelację i do tej pory nie uzyskał odpowiedzi. Poprosił o odpowiedź pisemną. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jak najbardziej odpowiedź musi zostać 

udzielona i pewnie nastąpiło jakieś nieporozumienie. Poprosiła o sprecyzowanie  

w czasie przerwy o którą z interpelacji chodzi. 

Radny D. Matela-Libera odczytał interpelacje, które umieszczone zostały  

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresami publikacyjnymi: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14585,57-interpelacja-radnego-damiana-mateli-

libery.pdf 

Radny D. Matela-Libera zapytał jak Burmistrz odniesie się do tej interpelacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że punkt nazywa się 

„Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym.” i zapis 

ten należy stosować dosłownie. Przypomniał, że odpowiedź jest udzielana w formie 

pisemnej w ciągu 14 dni od przekazania interpelacji do Burmistrza. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że nie jest tak, że się na wszystkim 

zna. Dodała, że w Urzędzie pracuje sztab ludzi, ponad 70 osób, którzy są ekspertami 

w różnych dziedzinach. K. Piotrowska powiedziała, że ponadto przy tak ważnych 

tematach jak progi zwalniające bardzo ważna jest również współpraca ze służbami 

odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo. 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14586,58-interpelacja-radnego-damiana-mateli-

libery.pdf 

Po odczytaniu interpelacji radny D. Matela-Libera przypomniał, że Burmistrz ma wizję 

rozwoju Gminy Drezdenko, którą on popiera. Dodał, że wizja wizją a problemy 

mieszkańców są ważniejsze dlatego należy im pomóc. 

Radny D. Matela-Libera zapytał o kwestię kurtyn wodnych. 

Burmistrz Drezdenka przyznała rację radnemu odnośnie stwierdzenia, że wizja wizją 

a problemy mieszkańców są najważniejsze. Dodała jednak, że praca w Urzędzie 

Miejskim zobowiązuje przede wszystkim do działania w granicach prawa i budżetu. 

Burmistrz zauważyła, że czasami mimo szczerych chęci i ogromu pracy, niektórych 

rzeczy nie da się przeskoczyć. W kwestii kurtyn wodnych K. Piotrowska powiedziała, 

że jest to ta sama sytuacja, Gmina złożyła zamówienie, zapłacona została faktura 

proforma a obecnie trwa oczekiwanie na dostawę. Burmistrz poinformowała, że  

w między czasie został rozpoznany temat, w którym miejscu w Drezdenku można 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14585,57-interpelacja-radnego-damiana-mateli-libery.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14585,57-interpelacja-radnego-damiana-mateli-libery.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14586,58-interpelacja-radnego-damiana-mateli-libery.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14586,58-interpelacja-radnego-damiana-mateli-libery.pdf
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podłączyć wodę. Zwróciła uwagę, że nie są to tak proste sprawy jak w prywatnym 

przedsiębiorstwie, w Urzędzie obowiązują procedury, które należy respektować i nie 

jest to złą wolą lub niezrozumieniem problemów mieszkańców. 

Radny R. Dolata odnosząc się do słów radnego D. Mateli-Libery powiedział, że  

w momencie objęcia mandatu radnego zauważył potrzebę zamontowania progów  

w nawierzchni ul. Okrężnej. Dodał, że projekt na tzw. ostatniej prostej upadł. Obiecał 

jednocześnie, że prace nad problemem trwają. Poprosił radego D. Matelę-Liberę  

o cierpliwość. 

Radny A. Kołwzan nawiązując do wypowiedzi Burmistrz Drezdenka powiedział, że 

działalność gospodarcza również musi być prowadzona w granicach prawa i również 

w ramach posiadanego przez przedsiębiorcę budżetu. Dodał, że stwierdzenie 

Burmistrz zabrzmiało tak jakby to była „wolna amerykanka”. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że rozumie, że każde zadanie wiąże się  

z kosztami, ale skoro znalazły się środki na lodowisko to powinny się znaleźć również 

na naprawę drogi. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że jeżeli tylko wpłynie wniosek, aby 

zdjąć z budżetu lodowisko i radni wskażą, które drogi trzeba remontować to Rada 

jest ciałem uchwałodawczym. Dodała, że jeśli Rada wskaże jakie drogi mają zostać 

naprawione za 180.000,00 zł, które w tym roku są przeznaczone na lodowisko to 

obowiązkiem Burmistrza jest zrealizowanie woli Rady. 

Radny T. Walczak zauważył, że jest mowa o drogach, pisane są interpelacje i wielka 

szkoda, że radnego D. Mateli-Libery nie było na objeździe Gminy, bo zobaczyłby jaki 

jest stan dróg na terenie gminy, poza Drezdenkiem np. Górzyska i Modropole. Dodał, 

że stan dróg zarówno na terenach wiejskich jak i w mieście jest fatalny i wszyscy 

powinni uzbroić się w cierpliwość. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poprosił, aby radni wypowiadali się  

w tematach danego punktu.  

Radny D. Matela-Libera wyjaśnił, że do niego zgłosili się mieszkańcy z ul. Długiej. 

Zapytał czy z wypowiedzi radnego T. Walczak wynika, że ma nie interweniować. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska odczytała interpelacje, które umieszczone 

zostały w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresami publikacyjnymi: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14495,50-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-

suchodolskiej.pdf 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14579,56-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-

suchodolskiej.pdf 

Radny S. Dukaczewski zanim odczytał złożone interpelacje zaznaczył, że 

ustawodawca zobligował radnych do składania interpelacji na piśmie, odczytywania 

ich na sesji, ale nie zabronił dyskutowania na ich temat. Dodał, że nie może być 

mowy o interpelacjach, które nie zostały wcześniej złożone na piśmie. 

Radny S. Dukaczewski odnosząc się do wypowiedzi radnego D. Mateli-Libery 

i radnego R. Dolaty w sprawie progów zwalniających przy ul. Okrężnej zauważył, że 

są to rozwiązanie dyskusyjne, bo jedni uważają, że spełniają swoją funkcję, inni, że 

niszczą auta. Dodał, że jest szereg innych sposobów na spowolnienie ruchu i nie ma 

na myśli znaków drogowych, bo one są permanentnie nieprzestrzegane. Radny S. 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14495,50-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-suchodolskiej.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14495,50-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-suchodolskiej.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14579,56-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-suchodolskiej.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14579,56-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-suchodolskiej.pdf
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Dukaczewski zapytał czy radny R. Dolata zasięgał opinii mieszkańców rejonu ul.  

Okrężnej w temacie montażu progów zwalniających. Dodał, że jako zarządca jednej 

z pięciu wspólnot mieszkaniowych przy ul. Okrężnej nic nie wie na temat takiej 

inicjatywy. 

Radny S. Dukaczewski odczytał interpelacje, które umieszczone zostały  

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresami publikacyjnymi: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14252,46-interpelacja-radnego-sebastiana-

dukaczewskiego.pdf 

Radny S. Dukaczewski odczytał odpowiedź na swoją interpelację informując, że ma 

jeszcze kilka pytań a pisanie odpowiedzi do odpowiedzi na interpelacje mija się  

z celem.  

Odpowiedź na powyższą interpelacje znajduje się pod adresem publikacyjnym  

w Biuletynie Informacji Publicznej: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14270,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-

dukaczewskiego.pdf 

W odniesieniu do odczytanej odpowiedzi radny S. Dukaczewski zapytał dlaczego nie 

jest możliwa zmiana lokalizacji budowy żłobka wraz z przedszkolem. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wyjaśniła, że kiedy w grudniu ubiegłego roku 

składany był wniosek o dofinansowanie w ramach programu rządowego „Maluch +” 

jednym z elementów wykonania dokumentacji projektowej było wskazanie działki, na 

której będzie prowadzona inwestycja. Dodała, że obecnie projekt jest gotowy, trwa 

procedura przetargowa a dofinasowanie zostało przyznane. W związku z tym 

Burmistrz Drezdenka zapytała radnego, czego nie rozumie w stwierdzeniu, że 

zmiana lokalizacji inwestycji nie jest możliwa. K. Piotrowska poinformowała, że 

możliwa jest zmiana tylko wówczas, jeśli Gmina zrezygnuje z tej inwestycji a tym 

samym będzie zmuszona oddać dofinansowanie w kwocie 1.800.000,00 zł. 

Radny S. Dukaczewski zapytał jaki jest czas na realizację I etapu realizacji inwestycji 

czyli budowy żłobka. 

Burmistrz Drezdenka odpowiedziała, że do końca stycznia 2020 roku żłobek musi 

zostać zgłoszony do użytkowania. 

Radny S. Dukaczewski zapytał czy jest to również termin obowiązujący do 

rozliczenia się z dofinansowania. 

K. Piotrowska powiedziała, że kwota 1.800.000,00 zł przy takim zakresie prac 

zostanie wydana w przeciągu kilku miesięcy i nie będzie problemu z rozliczeniem się 

z dofinansowania, gdyż drugie tyle będzie trzeba dołożyć ze środków własnych. 

Dodała, że inwestycja jest wieloletnia a projekt skonstruowany w etapach, tak aby 

minimum inwestycji czyli budowę żłobka zakończyć w tym roku kalendarzowym. 

Radny S. Dukaczewski uzasadniając swoje pytanie powiedział, że jego zdaniem 

obecna lokalizacja jest niefortunna. Dodał, że jest możliwość zmiany lokalizacji, 

nawet podczas otrzymania dofinansowania i trwania programu „Maluch+”. Wyjaśnił, 

że zwrócił się z pismem do Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w odpowiedzi na 

które nie otrzymał informacji, że nie można zmieniać lokalizacji. S. Dukaczewski 

dodał, że w razie zmiany położenia należy przedłożyć Wojewodzie informacje  

o planowanych zmianach wraz z uzasadnieniem.  

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14252,46-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14252,46-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14270,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14270,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
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Burmistrz powiedziała, że najwyraźniej radny nie słuchał jej wypowiedzi. Podkreśliła, 

że jest gotowy projekt, który sporządza się z podaniem lokalizacji, map do celów 

projektowych, uzyskaniem pozwolenia na budowę a to jest olbrzymi zakres prac. 

Radny S. Dukaczewski kontynuując swoją wypowiedź powiedział, że jest możliwa 

zmiana lokalizacji, aby ochronić teren sportowo-rekreacyjny po byłym basenie, który 

obecnie nie jest możliwy do realizacji, ale być może za kilka lat następcy będą mieli 

możliwość zrealizowania tam takiej inwestycji. Dodał, że opinia publiczna  

w Drezdenku jest dość znacząco podzielona, co do lokalizacji żłobka. Radny  

S. Dukaczewski poinformował, że w dniu dzisiejszym zostały otwarte oferty  

w sprawie budowy żłobka wraz z przedszkolem i nie są to dobre wieści, ponieważ 

najniższa oferta jest o 30% wyższa od kwoty, którą zabezpieczono w budżecie na to 

zadanie. Wyjaśnił, że Gmina na realizację zadania przeznaczyła 10.900.00,00 zł, 

brakuje ponad 3.000.000,00 zł. S. Dukaczewski zapytał, co z realizacją, czy 

Burmistrz zamierza prosić Radę o zmianę w Wieloletniej Prognozie Finansowej i 

dołożyć te 30% do i tak już ogromnej kosztowo inwestycji czy może rozpisać kolejny 

przetarg. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przyznała, że jest to 30% wyższa kwoty od 

szacowanej, która została podana do WPF, natomiast opracowując projekt 

dostarczony został kosztorys, który jest wymiernym kosztem inwestycji. Dodała, że 

kosztorys opiewa na blisko 14.000.000,000 zł, więc najniższa oferta (14.144.000,00 

zł) nie tak bardzo przewyższa kosztorys. 

Radny S. Dukaczewski zapytał dlaczego Burmistrz nie informuje radnych o takich 

rzeczach. Dodał, że jeśli stosowałaby elementarną zasadę, która jest zapisana w 

Statucie Gminy Drezdenko i składała Radzie sprawozdanie ze swojej działalności to 

radni mieli by możliwość uzyskania informacji, ale Burmistrz swoich statutowych 

zadań nie wykonuje od samego początku. 

Burmistrz zauważyła, że radny dość precyzyjnie zna wszystkie etapy związane  

z budową żłobka i przetargi. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że zna wszystkie dostępne informacje, gdyż jest 

radnym i interesuje się sprawami mieszkańców, ale chciałby uzyskiwać informacje, 

które Burmistrz ma obowiązek przedstawiać. 

Radny S. Dukaczewski odczytał kolejną interpelację, która umieszczona została  

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14447,49-interpelacja-radnego-sebastiana-

dukaczewskiego.pdf 

Radny S. Dukaczewski odczytał odpowiedź na interpelację, która umieszczona 

została w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14530,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-

dukaczewskiego.pdf 

Radny S. Dukaczewski odczytał kolejną interpelację, która umieszczona została  

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14516,53-interpelacja-radnego-sebastiana-

dukaczewskiego.pdf  

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14447,49-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14447,49-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14530,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14530,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14516,53-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14516,53-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
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Radny S. Dukaczewski odczytał odpowiedź na interpelację, która umieszczona 

została w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14572,odpowiez-na-interpelacje-radnego-s-

dukaczewskiego.pdf 

Radny S. Dukaczewski odczytał kolejną interpelację, która umieszczona została  

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14517,54-interpelacja-radnego-sebastiana-

dukaczewskiego.pdf 

Radny S. Dukaczewski odczytał odpowiedź na interpelację, która umieszczona 

została w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14555,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-

dukaczewskiego.pdf 

Radny R. Dolata odpowiadając na pytanie radnego S. Dukaczewskiego w temacie 

opinii mieszkańców rejonu ul.  Okrężnej dotyczącej montażu progów zwalniających 

zauważył, że S. Dukaczewski poczuł się urażony z powodu braku osobistej wizyty  

i zapytania jako jednego z przewodniczących wspólnot mieszkaniowych przy ul. 

Okrężnej. R. Dolata poinformował, że rozmawia bardzo często ze zwykłymi 

mieszkańcami i od nikogo nie usłyszał, że nie ma potrzeby montowania progów 

zwalniających. Dodał, że był obecny podczas dwóch wizji lokalnych  

z przedstawicielami Urzędu w terenie i wszyscy uznali inicjatywę za zasadną. 

Radny Ł. Kołwzan odczytał następujące interpelacje, które zostały umieszczone  

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14281,48-interpelacja-radnego-lukasza-

kolwzana.pdf 

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi na 

powyższą interpelację. 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14515,52-interpelacja-radnego-lukasza-

kolwzana.pdf 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14514,51-interpelacja-radnego-lukasza-

kolwzana.pdf 

Radny S. Dukaczewski w odniesieniu do odpowiedzi radnego R. Dolaty zauważył, że 

pytał tylko czy nie było propozycji innych, alternatywnych rozwiązań, jeśli chodzi  

o progi zwalniające.  

Radny D. Matela-Libera w nawiązaniu do dyskusji powiedział, że ma prośby od 

mieszkańców, aby nie były to takie progi jakie są na skrzyżowaniu ul. Słonecznej  

i Okrężnej, gdyż to jest jeden, wielki bubel. 

Radny M. Czekajło zauważył, że w poprzedniej kadencji nie raz składał interpelacje 

w sprawie progów zwalniających i zawsze było to odrzucane ze względu na brak 

środków. Dodał, że jego zdaniem uzasadnione jest zamontowanie tam tego typu 

ograniczeń prędkości od ul. Moniuszki w stronę stacji i od ul. Poznańskiej w stronę 

targowiska. Radny M. Czekajło w nawiązaniu do interpelacji radnego  

S. Dukaczewskiego w sprawie dowozu uczniów zauważył, że problem nie istnieje od 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14572,odpowiez-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14572,odpowiez-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14517,54-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14517,54-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14555,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14555,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-s-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14281,48-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14281,48-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14514,51-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14514,51-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana.pdf
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dziś. Zapytał czy radny poprzedniemu Burmistrzowi bez przerwy zadawał pytania  

i odpowiedział, że chyba nie. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy zostały podjęte działania w kwestii interpelacji 

dotyczącej renowacji pomnika T. Kościuszki. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że został nawiązany kontakt  

z osobą, która zajmuje się renowacją pomników, jednak z powodu natłoku różnych, 

innych zadań sprawa musiała zostać odsunięta w czasie. Dodała, że jest już wycena 

i najlepszym momentem na realizację zadania będzie uruchomienie centrum 

organizacji pozarządowych. 

Radny D. Matela-Libera zacytował odpowiedź na swoją interpelację w sprawie 

zamontowania progu zwalniającego w nawierzchni ul. Krakowskiej, która została 

opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

- https://www.bip.drezdenko.pl/plik,13651,odpowiedz-na-interpelacje-d-mateli-

libery.pdf 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy działania zadeklarowane w powyższej 

odpowiedzi zostały podjęte. 

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że analizowane są dokumentacje związane  

z montażem progów zwalniających, jednak nie we wszystkich sytuacjach są one 

zasadne. Dodała, że jest wiele projektów lub propozycji mieszkańców, aby progi były 

usytuowane w centrum wiosek np. na uboczu drogi wojewódzkiej, gdzie skierowany 

jest ruch tirów. K. Piotrowska powiedziała, że niektóre z tych dróg, w których miałyby 

zostać zamontowane progi zwalniające to są takie, z których korzystają sami 

mieszkańcy i to oni powinni dbać o swoje własne bezpieczeństwo. Zwróciła uwagę, 

że nie jest zwolennikiem dużej ilość progów zwalniających, jednak nie zna się na tym 

i dlatego posiłkuje się firmami, które opracowują dokumentacje wraz z organizacją 

ruchu. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy prawdą jest, że w Parku Kultur Świata ma 

powstać skatepark. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przypomniała, że w tym roku rusza głosowanie 

nad projektami zgłoszonymi do Drezdeneckiego Budżetu Obywatelskiego  

i rzeczywiście jednym z projektów, który wpłynął do Urzędu jest właśnie skatepark 

usytuowany w Parku Kultur Świata. Dodała, że jest to propozycja wnioskodawcy, 

która zostanie poddana pod głosowanie mieszkańcom. 

Radny D. Matela-Libera zapytał kto wybierał to miejsce. Swoje pytanie uzasadnił tym, 

że jest to park gdzie mieszkańcy przychodzą odpocząć a zbudowanie tam 

skateparku spowoduje ogromne natężenie ruchu oraz hałas. 

K. Piotrowska wyjaśniła, że lokalizację, projekt i kalkulację finansową wykonał 

wnioskodawca a mieszkańcy gminy Drezdenko zadecydują czy podzielają opinię 

radnego czy wręcz przeciwnie. 

Radny D. Matela-Libera zapytał jaka jest opinia Burmistrza i Zastępcy. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że analizie były poddane wszystkie projekty i te, 

które komisja uznała za zasadne, za spełniające wszelkie kryteria i wymogi zostaną 

poddane pod głosowanie. Dodała, że te projekty, które nie spełniają kryteriów i stoją 

w sprzeczności z polityką Gminy zostały odrzucone. K. Piotrowska zwróciła uwagę, 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,13651,odpowiedz-na-interpelacje-d-mateli-libery.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,13651,odpowiedz-na-interpelacje-d-mateli-libery.pdf
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że w Drezdeneckim Budżecie Obywatelskim najważniejszą ideą jest to, aby 

decydowali mieszkańcy. 

Radny D. Matela-Libera przypomniał, że kilka miesięcy temu podczas jednej z sesji 

lub komisji była mowa o tym, że teren przy stadionie, gdzie ma się znajdować żłobek 

zostanie wykorzystany jako miejsce pod skatepark. 

Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że teren na którym będzie wybudowany żłobek wraz 

z przedszkolem nie obejmuje działki, na której wcześniej proponowany był skatepark. 

Dodała, że nie wiadomo jak zagłosują mieszkańcy i ich wybór będzie ważniejszy niż 

pojedyncza opinia.   

Radny S. Dukaczewski w woli wyjaśnienia swoich poprzednich wypowiedzi jasno 

określił, że inwestycja związana ze żłobkiem i przedszkolem jest bardzo potrzebna, 

natomiast teren rekreacyjno-sportowy z wielu względów jest niefortunny. W związku 

faktem, że jest bardzo związany z tym terenem i kieruje się emocjami przeprosił 

Burmistrz za swoje wcześniejsze wypowiedzi. 

Radny Powiatowy Edward Tyranowicz poinformował, że na koniec poprzedniej 

kadencji został zapytany czy jest zadowolony ze swojej pracy. Wyjaśnił, że na 

zadane pytanie odpowiedział pytającemu, że jest jeden obszar z którego jest bardzo 

niezadowolony, ale ponieważ jest koniec kadencji to nie chciał wówczas o tym 

mówić. E. Tyranowicz powiedział, że temat powrócił, kiedy dwa dni temu Komisja 

Rewizyjna dokonała w powiecie podsumowania kadencji 2014-2018 pod kątem 

inwestycji drogowych we współpracy z Gminami. Dodał, że okres poprzednich 4 lat 

był najlepszym, jeśli chodzi o inwestycje drogowe w Strzelcach Kraj. i Drezdenku, ale  

w kwestii współpracy Powiatu z Gminą i Gminy z Powiatem to Drezdenko było jedyną 

Gminą, gdzie w ciągu 4 lat nie została wykonana żadna inwestycja we współpracy  

z Powiatem. Radny powiatowy przypomniał, że padało wiele deklaracji ze strony 

obecnych radnych Rady Miejskiej i radny powiatowych, co do poprawy 

współdziałania na linii Powiat – Gmina. Dodał, że wrzesień br. jest czasem, kiedy 

składane są wnioski do budżetu i to jest bardzo dobry okres, aby radni powiatowi  

z gminy Drezdenko a także radni Rady Miejskiej w Drezdenku zastanowili się  

i zaplanowali przy jakich inwestycjach możliwa jest współpraca Gminy z Powiatem. 

Radny powiatowy E. Tyranowicz zaproponował, aby w dniu 5 września br. odbyło się 

spotkanie radnych powiatowych z radnymi gminnymi o godz. 17:00, podczas którego 

zostaną ustalone priorytety współpracy do budżetu na przyszły rok. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że miała przyjemność rozmawiać 

z Wicestarostą Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego Pawłem Antczakiem na temat 

inwestycji, które dla Drezdenka w Powiecie nie wypadły zbyt dobrze (przede 

wszystkim plan remontu nawierzchni drogi powiatowej Gościm-Lubiatów oraz 

remontu elewacji Ratusza) i wiadomym jest, że obie te inwestycje nie będą 

realizowane ze względu na fakt, że koszty poprzetargowe okazały się być 

zdecydowanie wyższe niż możliwości budżetowe Powiatu. Dodała, że jedną  

z propozycji podczas rozmowy z Wicestarostą było skumulowanie środków z obu 

inwestycji i próba podjęcia wykonania jednego z zadań. Burmistrz Drezdenka 

poinformowała, że zadeklarowała rozmowy z Radą Miejską w sprawie pomocy 

finansowej, jeśli Powiat zdecyduje się realizować którąś z tych inwestycji na terenie 
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gminy Drezdenko (droga Gościm-Lubiatów jest dla mieszkańców sprawą 

newralgiczną). 

Radny M. Czekajło nawiązując do wypowiedzi radnego powiatowego przypomiał, że 

w poprzedniej kadencji kiedy E. Tyranowicz był Starostą miał plan wybudowania przy 

szpitalu w Drezdenku lądowiska, ale wtedy co niektórzy radni stwierdzili, że Gmina 

ma swoje zadania a Powiat swoje i niech tak zostanie. Dodał, że była propozycja ze 

strony Drezdenka, że zostaną przeznaczone środki na lądowisko, jeśli taką samą 

wolę wyrażą inne Gminy, niestety żadna z pozostałych Gmin Powiatu nie wyraziła 

chęci pomocy. Kolejną kwestą poruszoną przez radnego M. Czekajło był fakt, że 

szpital jest w Drezdenku a korzystają z niego wszyscy. 

Radny A. Kołwzan zgodził się z wypowiedzią radnego M. Czekajło w sprawie szpitala 

i przypomniał, że Gmina Drezdenko spłaciła 5.000.000,000 kredytu za szpital. 

Radny powiatowy E. Tyranowicz wyjaśnił, że Gmina Drezdenko była poręczycielem 

kredytu i w momencie, kiedy Powiat otrzymał kredyt wszystkie pieniądze zostały 

zwrócone Gminie a przedstawiciele Powiatu zwracali się z prośbą o umorzenie 

odsetek, na co Gmina wyraziła zgodę. 

Radny A. Kołwzan poprosił o wskazanie, która z pozostałych Gmin zdecydowała się 

na poręczenie kredytu. 

Radny powiatowy E. Tyranowicz odpowiedział, że żadna. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 8 

Wydanie opinii w sprawie sprzedaży nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że temat został 

omówiony na wczorajszym posiedzeniu Komisji. Poinformował jednocześnie, że 

przed sesją wpłynęła prośba o udzielenie głosu Zygmuntowi Drelichowi, który jest 

zainteresowany zakupem przedmiotowej działki. 

Z. Drelich przedstawiając swoją osobę poinformował, że wraz z żoną Grażyną od 15 

lat prowadzą Hydrokan Plus a obecnie dołączył do nich również syn Jakub. 

Powiedział, że firma obecnie zatrudnia 7 osób, obsługuje w ciągu roku ok. 15.000 

klientów na bazie sklepu stacjonarnego przy ul. Sienkiewicza oraz sprzedaży 

internetowej. Z. Drelich wyjaśnił, że w ubiegłym roku zwrócił się do Gminy z prośbą o 

wyznaczenie miejsca do sprzedaży w celu utworzenia nowej lokalizacji i siedziby 

swojej firmy i w odpowiedzi otrzymał propozycję zakupu działku przy rogu ul. 

Żeromskiego i alei Piastów o powierzchni 26 arów, na którą uzyskał warunki 

zabudowy. Wyjaśnił, że mieszkańcy użytkujący obecnie ten teren zaczęli przychodzić 

z pytaniami dotyczącymi przyszłej wizji ogródków, które do tej pory są użytkowane. 

Przedsiębiorca powiedział, że na pytania mieszkańców odpowiadał, że chce teren 

kupić, bo miasto chce sprzedać. Zadeklarował, że wyszedł z propozycją w kierunku 

mieszkańców, że w ramach rekompensaty wydzierżawi mieszkańcom ogródki 

działkowe. Z. Drelich powiedział, że na omawianym obszarze zamierza wybudować 

nowoczesny, ekologiczny budynek w którym będzie zatrudniał co najmniej 16 osób 

nie licząc właścicieli. Przekonując radnych Z. Drelich poinformował, że podatek dla 

Gminy wynosiłby ok. 25.000,00 – 30.000,00 zł rocznie. Podkreślił, że nie chce 
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nikomu tego gruntu wyrywać na siłę, tylko teren ten został zaproponowany przez 

Gminę, a wszystkie formalności związane z warunkami zabudowy trwały rok. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał czy Z. Drelich szukał innej lokalizacji dla swojej firmy. 

Z. Drelich poinformował, że były proponowane inne tereny np. w strefie 

ekonomicznej, ale ze względu na prowadzoną branżę potrzebuje terenu w środku 

miasta ze względu na większą dostępność dla klientów starszych, którzy kupują np. 

uszczelkę. Dodał, że prowadzona działalność nie jest uciążliwa, gdyż nie 

przyjeżdżają do firmy materiały typu ciężkiego np. cegły, wapno czy beton tylko 

elementy instalacyjne. Przedsiębiorca poinformował, że market który ma powstać 

będzie miał powierzchnię 1000 m2 i w ofercie będzie posiadał artykuły grzewcze  

i część artykułów sanitarnych z wyposażeniem do łazienek, gdyż takie jest 

zapotrzebowanie w mieście. Dodał, że Gmina wskazała teren w strefie przemysłowej, 

ale tam klienci np. ludzie starsi nie dotrą. Z. Drelich powiedział, że Drezdenko 

zawsze wspierało przedsiębiorców, choćby ze względu na Cech Rzemiosł Różnych, 

a teraz ma wrażenie, że radni nie są przekonani do tej inwestycji. Wyraził nadzieję, 

że rozsądek weźmie górę i radni wyrażą pozytywną opinię na temat sprzedaży.  

Radny Ł. Kołwzan zapytał jakby miała wyglądać wspomniana przez Z. Drelicha 

rekompensata i czy nie lepiej byłoby stworzyć taki market np. na „nowym 

Drezdenku”. 

Z. Drelich odpowiedział, że „nowe Drezdenko” nie jest miejscem handlowym, gdyż 

tam nie docierają klienci. Dodał, że miejscem dla branży w której się trudni jest 

centrum miasta. 

Radny Ł. Kołwzan zauważył, że jeśli nie będzie się inwestować na terenie „nowego 

Drezdenka” to teren ten zostanie całkiem zapomniany. 

Z. Drelich poprosił radnego o wskazanie miejsca, na którym mógłby postawić taki 

obiekt i obiecał, że przeanalizuje każdą propozycję. 

W kwestii rekompensaty Z. Drelich powiedział, że proponował jednym  

z zainteresowanych ogródek rodzinny przy Noteci. 

Radny D. Matela-Libera zapytał dlaczego przedsiębiorca nie chce inwestować  

w strefie ekonomiczno-przemysłowej. Dodał, że wie co odpowiedział Z. Drelich, 

jednak inne hurtownie tej branży też umiejscowione są na uboczu. D. Matela-Libera 

powiedział, że miasto rozwijając się wchłania te hurtownie bliżej centrum. Powiedział, 

że jeżeli powstanie tam lokal usługowo-handlowy Z. Drelicha to na pewno przyczyni 

się do rozwoju strefy. 

Z. Drelich zauważył, że teren, który chce kupić również jest obrzeżem miasta, ale 

znacznie lepiej usytuowane z punktu widzenia klienta. 

Radny D. Matela-Libera stwierdził, że mieszkańcy stworzyli wokół swoich domów 

naturalny ekosystem, który pochłania zanieczyszczenia, produkuje tlen i daje schron 

zwierzętom i ludziom podczas upałów a Z. Drelich proponuje starszym ludziom 

ogródki daleko od ich domów. D. Matela-Libera podkreślił temat zmiany lokalizacji 

pytając, dlaczego miasto nie zaproponowało innego terenu. 

Z. Drelich oświadczył, że otrzymał od Gminy propozycje dwóch lokalizacji – róg ul. 

Żeromskiego i alei Piastów oraz teren w pobliżu stacji paliw Lotos. Dodał, że druga 
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lokalizacja nie może być brana pod uwagę ze względu na usytuowany tam gazociąg. 

Przedsiębiorca podkreślił, że na tę chwilę jest zainteresowany tylko sporną działką. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podkreśliła, że procedury związane z tym 

tematem rozpoczęły się grubo ponad rok temu, ponieważ jest to sprawa bardzo 

skomplikowana – trzeba było połączyć działki, wystąpić o warunki zabudowy, etc. 

Dodała, że w pewnym momencie postawiona została przed faktem kontynuacji 

pewnych działań, polityki poprzedników, którzy te lokalizacje proponowali.  

K. Piotrowska przyznała, że jest to sytuacja skomplikowana, gdyż z jednej strony 

położona jest na szali przedsiębiorczość, nowe miejsca pracy, względy finansowe  

i podatkowe a z drugiej strony potrzeby mieszkańców, ich przestrzeń w której 

odpoczywają, miejsce zlokalizowane w pobliżu ich domów. Podkreśliła, że nie od 

obecnej władzy wypłynęła ta propozycja. Burmistrz poinformowała, że rozmowy  

z Z. Drelichem rozpoczęła od propozycji lokalizacji firmy w strefie, gdyż dla 

wszystkich jest to oczywiste, ale należy zaznaczyć, że strefa jest przeznaczona 

bardziej dla produkcji, dla przemysłu. 

Radny D. Matela-Libera zaapelował, aby myśleć o tym, co będzie za 5-10 lat, gdyż 

tak zagospodarowanych działek w Drezdenku praktycznie już nie ma. 

Radna E. Turostowska powiedziała, że wczoraj to zagadnienie zostało szeroko 

omówione. Wyraziła swoje zadowolenie z obecności Z. Drelicha, gdyż warto poznać 

stanowisko obu stron. Poprosiła o podanie konkretnej daty wydania warunków 

zabudowy i osoby, która te warunki wydała. E. Turostowska zauważyła, że strefa 

przemysłowa wcale nie jest tak daleko umiejscowiona a jeszcze 20 lat temu, gdyby 

ktoś zaproponował właścicielom sklepu Intermarche taką lokalizację jaka jest dzisiaj 

to też pewnie byliby pełni obaw. Radna zaznaczyła, że wczoraj radni podjęli decyzję  

i wyraziła nadzieję że nie zmienią zdania. 

Odpowiadając na pytanie radnej E. Turostowskiej Z. Drelich poinformował, że 

pierwsza decyzja odmowna miała miejsce w marcu ubiegłego roku. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Zbigniew Śpiewak 

poinformował, że owszem były prowadzone rozmowy z poprzednim Burmistrzem, ale 

Z. Drelich sam sobie szukał gruntów, które były sprawdzane pod kontem własności 

Gminy i ich przeznaczenia. Dodał, że m.in. była proponowana działka na „nowym 

Drezdenku” (przy przejeździe kolejowym po lewej stronie), ale ta lokalizacja nie była 

odpowiednia, padła propozycja działki przy ul. Poznańskiej (między Intermarche  

a stacją paliw), działki w strefie przemysłowej a także przy ul. Pierwszej Brygady 

(przy nieczynnym przejeździe po lewej stronie). Z. Śpiewak poinformował, że 

przedsiębiorca wystąpił o ustalenie warunków zabudowy (każdy ma do tego prawo 

bez względu na własność) do Referatu Budownictwa i Urbanistyki tut. Urzędu. Dodał, 

że na etapie przygotowania działki do sprzedaży pojawił się temat sporny, o którym 

jest mowa. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę na fakt, że jeżeli ktokolwiek zwraca się do 

Gminy z wnioskiem o ustalenie warunków zabudowy to nie jest równoznaczne z tym, 

że taką działkę nabędzie. Dodał, że w żaden sposób nie można wnioskować, że 

obecna Burmistrz czy poprzedni obiecał możliwość wykupu działki komukolwiek, 

gdyż takiej możliwości nie ma. Radny S. Dukaczewski przypomniał, sytuację 
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związaną z działką po byłym „elektromecie” – firma będąca właścicielem gruntu miała 

ogromne zadłużenie w stosunku do Gminy a także innych wierzycieli. Dodał, że po 

jego wniosku Gmina czyniła starania, aby nabyć tę działkę od komornika w drodze 

przetargu, jednak ze względu na brak środków zabezpieczonych w budżecie nie było 

możliwości, aby Gmina stanęła do przetargu i w związku z tym  

w przetargu wystartowała gminna spółka. S. Dukaczewski powiedział, że tą 

zaniedbana łąka, którą komornik wystawił za ponad 300.000,00 zł zakupiła firma 

zewnętrzna, z którą PGKiM przegrało licytację o 5.000 zł. Wyjaśnił, że spółka mogła 

zapłacić za ten grunt 1.000.000,00 zł. Radny poinformował, że sprzedaż ta została 

zaskarżona przez komornika do sądu, który przyznał rację wnioskującym, jednak 

syndyk ponownie sprzedał tę działkę temu samemu przedsiębiorcy. Podsumowując 

powtórzył, że nie jest tak, że ktoś kto wnioskuje o zakup gruntu gminnego od razu ma 

obiecane, że na pewno będzie miał możliwość kupna. Radny S. Dukaczewski 

zauważył, że naprzeciwko działki o którą stara się Z. Drelich są nieużytki będące 

własnością prywatną. Zapytał czy przedsiębiorca prowadził rozmowy z właścicielem 

w sprawie ewentualnego zakupu tych gruntów. Po otrzymaniu informacji, że teren ten 

jest objęty planem miejscowym radny S. Dukaczewski wycofał swoje pytanie. 

Odnosząc się do słów radnej E. Turostowskiej, S. Dukaczewski powiedział, że 

nieformalna decyzja podjęta wczoraj wg niego jest wiążąca. 

Radna E. Turostowska poinformowała, że w dniu dzisiejszym, przed sesją odebrała 

kilka telefonów z informacjami, że niektórzy radni zastanawiają się czy faktycznie 

wczoraj podjęli właściwą decyzję, stąd też sugestia do radnych. Radna zapytała, czy 

wniosek złożony 14 listopada 2018 roku był drugim wnioskiem. Na swoje pytanie 

uzyskała odpowiedź twierdzącą. 

Radny Ł. Kołwzan odnosząc się do stwierdzenia, że „nowe Drezdenko” nie jest 

miejscem handlowym powiedział, że mieszka tam ponad 1.000 osób. Jako przykład, 

że w takim miejscu jest możliwość utworzenia marketu budowlanego podał sklep 

„Mrówka”, który powstał w kierunku Krzyża Wlkp. w Łokaczu. Ł. Kołwzan 

zaproponował, Z. Drelichowi, aby wyszedł z centrum i inwestował na uboczu. Zapytał 

czy Z. Drelich rozmawiał z użytkownikami gruntu, którym jest zainteresowany i czy 

widział zażyłość tych mieszkańców.  

Radny D. Matela-Libera zauważył, że jeżeli będzie sprzedana taka działka to równie 

dobrze można sprzedać deptak czy plac Wileński. Podkreślił, że najważniejsze jest 

dobro mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poprosił, aby radny poważnie 

podchodził do tematu. 

Mieszkanka Drezdenka będąca użytkownikiem części przedmiotowej działki 

powiedziała, że swój ogródek wraz z mężem użytkują ponad 70 lat i są z tym 

miejscem bardzo związani, podobnie jak pozostali sąsiedzi. Poinformowała, że 

wiosną tego roku dowiedziała się, że swój ogródek będzie uprawiać ostatni rok ze 

względu na zmianę właściciela. Po uzyskaniu tej informacji użytkownicy udali się do 

Z. Drelicha w celu potwierdzenia tematu, który oświadczył, że będzie nabywcą  

tego gruntu. Mieszkanka Drezdenka była zszokowana faktem, że Urząd dzierżawi 

działki od wielu lat a użytkownicy nie zostali poinformowani o planach sprzedaży 
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gruntu. Dodała, że wszystko było prowadzone w tajemnicy. Mieszkanka 

poinformowała, że zostało zorganizowane spotkanie z Burmistrz Drezdenka  

w sprawie drogi, podczas którego również padały pytania dotyczące planów na ten 

grunt i nic konkretnego nie zostało powiedziane. Dodała, że jej zdaniem cała ta 

sytuacja jest ukartowana, gdyż mieszkańcy nawet nie zostali poinformowani, że na 

ten grunt jest przygotowywany przetarg na sprzedaż. Mieszkanka Drezdenka 

zapytała kiedy Urząd zamierzał poinformować starszych ludzi o zaistniałej sytuacji. 

Powiedziała, że jest jej przykro, gdyż Burmistrz zarzuciła jej, że są plotki, ale plotki 

zawsze zawierają prawdę i nieprawdę i okazało się, że to nie plotki tylko 

rzeczywistość. 

Radny R. Dolata poinformował, że Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska mogła podjąć 

decyzję o sprzedaży jednoosobowo bez pytania Rady o zdanie i stwierdzenie, że coś 

jest ukartowane jest nie na miejscu. 

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że została zaproszona przez jedną z Pań na 

spotkanie, żeby wyjaśnić jak będzie przebiegała droga, gdyż mieszkańcy boją się  

o to w jaki sposób będą dowozić węgiel lub drzewo do swoich szopek. Dodała, że 

wraz z pracownikami udała się na spotkanie, w którym uczestniczyło wiele osób, nie 

tylko mieszkańcy. K. Piotrowska zauważyła, że mogła poczuć się urażona, gdyż 

została zaatakowana – usłyszała, że sprzedała działkę, że to zostało ukartowane, że 

zostanie wezwana telewizja. Burmistrz poinformowała, że wyjaśniała zebranym, że 

nie ma możliwości, aby cokolwiek zostało sprzedane bez formy przetargowej  

i spokojnie starała się wysłuchać mieszkańców, mimo krzyków, które były 

spowodowane emocjami. K. Piotrowska powiedziała, że podczas spotkania złożyła 

obietnicę i deklarację, że skoro jest to dla mieszkańców tak ważna sprawa, to nie 

będzie podejmować decyzji jednoosobowo, mimo takiego prawa. Dodała, że 

użytkujący ten grunt są tylko dzierżawcami i Gmina ma umowy czasowe, może je 

wypowiedzieć i Burmistrz ma prawo prowadzić swoją politykę. K. Piotrowska 

wyjaśniła, że postąpiła jak obiecała  - nie podjęła decyzji jednoosobowo, przedstawiła 

wszystkie argumenty Radzie i uszanuje decyzję radnych. Przyznała, że podczas 

spotkanie zbierała cięgi, gdyż to nie była miła rozmowa, mimo to wyciągnęła rękę do 

zgody, aby załatwić sprawę najlepiej jak tylko jest to możliwe a wciąż słyszy 

pretensje. K. Piotrowska zwróciła uwagę, że nie jest prosto podejmować tak ważne 

decyzje, nie jest prosto dbać o interesy całego miasta. 

Sołtys Górzysk Zbigniew Czajkowski powiedział, że trzeba wspierać 

przedsiębiorców. Dodał, że Z. Drelich od wielu lat prowadzi swój sklep, zatrudnia 

wielu ludzi i priorytetem jest, aby lokalnym przedsiębiorcom pomagać. Sołtys zapytał 

czyją własnością jest teren naprzeciwko Lidla. Uzyskując informację, że jest to teren 

gminny wskazał na Z. Drelicha. 

Radny A. Kołwzan odnosząc się do pytania Burmistrz „co miała zrobić?” 

odpowiedział, że mogła podjąć decyzję jednoosobowo nie pytając nikogo o zdanie  

a wówczas tutaj nie byłoby tej dyskusji. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że gdyby podjęła taką decyzję, to 

z pewnością byłoby to zarzutem pod jej adresem. 
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Radny Ł. Kołwzan w odniesieniu do słów Sołtysa Górzysk powiedział, że radni też są 

za tym, aby powstawały inwestycje, ale też trzeba patrzeć na sumienie innych osób, 

na ich przywiązanie a także inne tereny. 

Radna E. Turostowska powiedziała, że nie chce, aby mieszkańcy czy potencjalni 

przedsiębiorcy postrzegali decyzje Rady i Burmistrz Drezdenka jako blokowanie 

działań inwestycyjnych. Dodała, że Rada jest jak najbardziej za tym, aby 

przedsiębiorcy prężnie działali, ale warto uaktywnić strefę ekonomiczną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zauważył, że Gmina jest właścicielem 

wielu działek i lokali, które są wydzierżawione. Dodał, że należy się zastanowić jak to 

dalej z tą dzierżawą, gdyż z dzisiejszej sytuacji jasno wynika, że później jest bardzo 

trudno przywrócić grunty do gospodarowania przez Gminę. 

Radna E. Turostowska wyraziła nadzieję, że Przewodniczący ma na myśli sprawy 

przyszłe a nie dzisiejszą. 

Radny S. Dukaczewski zapytał czy Z. Drelich interesował się lokalem handlowym 

nad sklepem „Biedronka”. 

Z. Drelich powiedział, że ze względu na prowadzoną działalność nie interesuje go 

lokal na piętrze, a gdyby wziąć pod uwagę windy to stropy tego budynku mogą nie 

wytrzymać. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że jest jedno miejsce w Drezdenku, w ścisłym 

centrum, które od momentu odbudowy tego budynku było częścią handlową. Dodał, 

że na ten budynek był inny pomysł, ale nie uzyskał akceptacji Burmistrz Drezdenka, 

która ma w stosunku do tego lokalu inne plany – mówi o dużym sklepie,  

o powierzchni 360 m2. Po otrzymaniu informacji, że jest to za mała powierzchnia na 

prowadzenie takiej działalności radny S. Dukaczewski wycofał się z podania 

lokalizacji budynku. 

Radna K. Kozicka podsumowując powiedziała, że radni powinni się cieszyć, że mają 

taką Burmistrz, która umożliwiła Radzie decydowanie o tym, gdyż poprzednicy nie 

pytaliby o zdanie, sprzedaliby i temat byłby zakończony. Zaproponowała, aby nie 

trzymać mieszkańców dłużej w niepewności i rozpocząć głosowanie. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że Rada Miejska opinie wydaje w formie uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach w celu przygotowania 

projektu uchwały. 

Radny A. Kołwzan wycofał swoją wątpliwość dotyczącą opiniowania w formie uchwał. 

Radca prawny Michał Pieróg  zacytował § 25 Statutu Gminy Drezdenko, który 

stanowi:  

„ § 25  

1. Rada obraduje na sesjach i rozstrzyga w drodze uchwał sprawy należące do jej 
kompetencji, określone w ustawie o samorządzie gminnym oraz w innych 
ustawach, a także w przepisach prawnych wydawanych na podstawie ustaw. 

2.  
(…) 

5) opinie  zawierające oświadczenia wiedzy oraz oceny. (…)”. 
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Radca prawny zauważył, że są opinie, które zapadają w formie uchwał, ale są to 

tylko i wyłącznie takie opinie, które wydawane są na podstawie przepisów 

ustawowych lub wykonawczych. Dodał, że w kwestii wydania przedmiotowej opinii do 

Rady Miejskiej zwróciła się Burmistrz. M. Pieróg zauważył, że wielokrotnie bywał na 

sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i to jest pierwsza sytuacja, którą pamięta, gdzie 

Burmistrz Drezdenka zwraca się do Rady o wydanie opinii w sprawie, w której nie 

jest do tego zobowiązany. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że bywały takie sytuacje i poprzedni Burmistrzowie 

pytali Rady o zdanie. Dodał, że Rady poprzednich kadencji wydawały stanowiska, 

opinie, apele w wielu różnych sprawach. A. Kołwzan stwierdził, że widocznie  

M. Pieróg nie trafił na takie sesje. 

Radca prawny M. Pieróg wyraził zadowolenie, że na podstawie § 25 ust. 2 pkt 5 

można podjąć taką opinię i jest konsensus, że jednak jest sens, aby Burmistrz pytała 

Radę o zdanie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie:  

Wydania opinii w sprawie negatywnej sprzedaży nieruchomości.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne 
ZA (13) 
Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Łukasz, 
Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Kołwzan Adam, Walczak Tomasz 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poprosił o przeanalizowanie zasobów 

Gminy i zaproponowanie innej lokalizacji dla Z. Drelicha, gdyż przedsiębiorców 

należy cenić i wspierać.  

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że każdy przedsiębiorca jest w tej Gminie mile 

widziany, a wręcz pożądany. Zaprosiła Z. Drelicha na spotkanie z nadzieją na 

wygospodarowanie dogodnego terenu. 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych wydała negatywną opinię w sprawie 

sprzedaży nieruchomości (opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad.9 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzebicz - druk 

nr 70/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
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Radny A. Kołwzan wyraził wątpliwość, co do tego projektu. Powiedział, że działka  

jest prywatna i ma wątpliwości czy Rada może nadać nazwę. Radny poprosił  

o sprawdzenie czy teren, o którym mowa w projekcie ma status drogi. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Nieruchomościami i Rolnictwa Z. Śpiewak 

poinformował, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy nadawanie m.in. nazw ulicom. Dodał, że 

jest to działka, która stanowi drogą wewnętrzną we własności prywatnej. Z. Śpiewak 

wyjaśnił, że została uzyskana zgoda właścicieli tej działki na nadanie nazwy, co 

wynika z ustawy o drogach publicznych. Dodał, że jego zdaniem podjęcie tej uchwały 

jest jak najbardziej zasadne, mimo tego, że na dzień dzisiejszy działka ta nie jest 

oznaczona w ewidencji gruntów jako Bp, ale stanowi teren do obsługi działek, które 

tam są i dlatego wprowadzenie numeracji porządkowej będzie możliwe po podjęciu 

tej uchwały. 

Radny S. Dukaczewski nawiązując do przepisów powiedział, że jest w nich mowa  

o drogach publicznych. 

Kierownik Z. Śpiewak powiedział, że w przepisach jest mowa o drogach 

wewnętrznych. 

Radca prawny M. Pieróg odczytał przepis art. 8 ust. 1 „1.  Drogi, drogi rowerowe, 

parkingi oraz place przeznaczone do ruchu pojazdów, niezaliczone do żadnej  

z kategorii dróg publicznych i niezlokalizowane w pasie drogowym tych dróg są 

drogami wewnętrznymi. 

1a.  Podjęcie przez radę gminy uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest 

ona zlokalizowana. (…)”. 

Radca prawny M. Pieróg powiedział, że w omawianym przypadku była zgoda 

wszystkich właścicieli a dodatkowo także jednomyślność, co do nazwy ulicy. 

Z. Śpiewak przypomniał, że podobna uchwała była już podejmowana przez Radę  

a dotyczyła ulicy, która mieści się 100 m wcześniej niż ta, o której mowa jest dziś. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzebicz - druk nr 

70/19 (projekt stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 

Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 

Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Tomasz Walczak 

PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIEOBECNI (0) 
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Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/69/2019  

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzebicz (uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Drezdenko na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026'' - druk nr 

71/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026'' - druk nr 71/19 

(projekt stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 

Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 

Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Tomasz Walczak 

PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/70/2019  

w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Drezdenko na 

lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026'' (uchwała stanowi załącznik nr 16 

do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków - druk nr 72/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał na czym polega wprowadzona zmiana. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki wyjaśnił radnemu, że nie jest zmiana 

tylko załączniki do zapoznania się dla radnych, które wczoraj były analizowane. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków - 

druk nr 71/19 (projekt stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz 

Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 

Turostowska Elżbieta, Tomasz Walczak 

PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krysa Dariusz 
NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/71/2019  

w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków (uchwała 

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Drezdenko w 2019 roku - druk nr 73/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radny D. Krysa zauważył, że uchwała zostaje zmieniona ze względu na podpisane 

porozumienie z Gminą Piła. Zapytał dlaczego radnym nie został przedstawiony ten 

dokument. Zdaniem radnego uchwalając ten regulamin wchodzimy  

w kompetencje Gminy Piła. Zapytał radcę prawnego czy nie ma ryzyka, że uchwała 

zostanie uchylona przez Nadzór Wojewody, gdyż swoim regulaminem Gmina 

Drezdenko reguluje kompetencje Gminy Piła. 

Burmistrz Drezdenka przypomniała, że oferta którą przedstawiło schronisko w Pile, a 

także inne oferty były bardzo szczegółowo omawiane na sesji RM, przy okazji 

problemu związanego z zabraniem zwierząt ze schroniska w Jędrzejewie. 

Radca prawny M. Pieróg wyjaśnił, że nie ma możliwości, aby uchwałą Rady Miejskiej 

w Drezdenku wchodzić w kompetencje Gminy Piła. Dodał, że podpisane 

porozumienie nie ma wpływu na stwierdzenie nieważności aktu prawa miejscowego. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska Dorota Nowak 

wyjaśniła, że projekt uchwały został przedstawiony ze względu na zmianę przepisów 

ustawowych. Dodała, że podpisane porozumienie z Gminą Piła również miało bardzo 

duży wpływ na konieczność zmian. D. Nowak powiedziała, że należało dostosować 

regulamin, ponieważ Gmina Piła nie realizuje wszystkich zadań wpisanych do 

dotychczasowego regulaminu. Dodała, że Piła nie zrealizuje zadań związanych np.  

z zabraniem rannego zwierzęcia. Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony 

Środowiska poinformowała, że należy dostosować regulamin do stanu faktycznego. 

Radny D. Matela-Libera odczytał pismo, które w dniu dzisiejszym otrzymał od 

mieszkańców Drezdenka i wolontariuszy, które nawiązywało do wczorajszego 

posiedzenia Komisji. Autorzy dokumentu poinformowali radnych i Burmistrz 
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Drezdenka, że głos radnego D. Mateli – Libery jest głosem wolontariuszy 

działających na rzecz opieki nad bezdomnymi zwierzętami. W piśmie podnoszone 

jest, że autorzy są oburzeni faktem, że radny D. Matela-Libera nie mógł dokończyć 

swojej wypowiedzi. Wolontariusze w przedstawianym dokumencie wnieśli 

zastrzeżenia, co do wypowiedzi i działań Kierownika Gospodarki Gminnej i Ochrony 

Środowiska Doroty Nowak w zakresie odpowiedniego nadzoru nad zwierzętami 

bezdomnymi, które umieszczane są w schronisku w Pile. 

Burmistrz Drezdenka poprosiła o podanie autorów pisma. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że autorami jest grupa wolontariuszy działająca 

na rzecz bezdomnych zwierząt. 

Radca prawny M. Pieróg zauważył, że art. 14 Kodeksu postępowania 

administracyjnego mówi, że pismo musi być podpisane, aby było brane pod uwagę. 

Dodał, że zasadnie Burmistrz i Przewodniczący Rady Miejskiej domagają się 

przedstawienia autorów, którzy pismo podpisali. 

Radny D. Krysa zwrócił uwagę, że jest to pismo do radnego, który przekazuje je 

dalej. 

Radca prawny M. Pieróg powiedział, że zgodnie z tym, co przeczytał radny D. 

Matela-Libera pismo było adresowane do radnych i Burmistrz Drezdenka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował radnego D. Matela-Liberę, 

że temat opieki nad zwierzętami był bardzo szeroko omawiany i został wyczerpany. 

Dodał, że dzięki radnemu problem traktowania zwierząt został wyciągnięty na 

zewnątrz i zostało zrobione wszystko, co tylko możliwe, aby zwierzęta zostały 

umieszczone w godnych warunkach. M. Suchecki powiedział, że teraz pozostaje 

tylko doglądać i sprawdzać czy obecne schronisko pracuje tak jak należy. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że dużo łatwiej jest odnosić się do 

pism, które są podpisane, gdyż można ustosunkować się i wyczerpująco 

odpowiedzieć na stawiane zarzuty. Dodała, że w tym momencie pismo przeczytane 

przez radnego należy traktować jako anonim. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że 

być może na wczorajszym posiedzeniu Komisji zareagowała zbyt gwałtowanie, ale 

uważa że każdej osobie na tej sali należy się odpowiedni szacunek a przede 

wszystkim obowiązuje pewna kultura wypowiedzi jako radnego. Dodała, że takie 

zachowania jak wczorajsze i dzisiejsze nie powinny mieć miejsca, szczególnie że 

jako Kierownik Urzędu bierze pełną odpowiedzialność za to, co się dzieje i jeżeli 

wobec pracowników Urzędu kierowane są uwagi to poprosiła, aby były kierowane 

bezpośrednio do niej a jeżeli uzna, że są zasadne same zainterweniuje.  

K. Piotrowska powiedziała, że nie uważa, aby tutaj ktokolwiek mógł oceniać pracę 

Urzędu. 

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że z wypowiedzenia umowy przez  

Zenona Jażdżewskiego, absolutnie nie wynika, że było to spowodowane działaniem 

radnego D. Matela-Libera, przy czym nikt nie odbiera radnemu zasług związanych  

z działaniem na rzecz bezdomnych zwierząt. Dodał, że powodem wypowiedzenia 

umowy były pisma, które kierowała Burmistrz K. Piotrowska w stosunku do  

Z. Jażdżewskiego. 
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Radny D. Matela-Libera zauważył, że Burmistrz wychwala działania pracowników 

Urzędu na rzecz bezdomnych zwierząt i schroniska. Zaproponował, aby zakupić 

medale i pracowników oznaczyć na środku sali sesyjnej. 

Radny Ł. Kołwzan przypomniał, że w poprzedniej kadencji jemu, jako mieszkańcowi 

blokowano głos a teraz radni powinni w pełni wykorzystywać swój mandat  

i wypowiadać to, co mieszkańcy chcą usłyszeć. Zapytał czy temat z firmą  

Z. Jażdżewskiego jest już zamknięty i czy są już jakieś efekty za kwotę, która została 

przekazana do schroniska w Pile. 

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że w sprawie Z. Jażdżewskiego Prokuratura 

Rejonowa w Trzciance prowadzi postępowanie, które jest objęte tajemnicą śledztwa  

i publicznie nie jest możliwe udzielenie jakichkolwiek informacji.  

Radny D. Krysa powiedział, że zdaje sobie sprawę, że Burmistrz jest zdenerwowana 

i ma nadzieję, że było to tylko przejęzyczenie, gdyż jego zdaniem radni jak również 

mieszkańcy mają prawo oceniać pracę Urzędników. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że miała na myśli kulturę wypowiedzi i to, aby nie 

urządzać publicznych linczów nad osobami wypowiadającymi się, bo nie wiadomo 

czemu ma to służyć. Dodała, że wychodzi z założenia, iż należy chwalić publicznie a 

ganić w cztery oczy i to jest dobra zasada pracodawcy. K. Piotrowska powiedziała, 

że w kwestii organizacyjnej, prawnej i technicznej Kierownik D. Nowak wraz ze 

swoimi pracownikami wykonała bardzo dużą pracę i nie widzi zasadności krytyki.  

Radny D. Krysa powiedział, że D. Nowak i jej pracę zna bardzo dobrze od wielu lat  

i nie ma wątpliwości, co do oceny jej pracy, natomiast chodziło bardziej o sens 

wypowiedzi Burmistrz, co do prawa oceny pracowników Urzędu przez radnych  

i mieszkańców. 

Radna E. Turostowska zwracając się do radnego D. Matela-Libera powiedziała, że 

jeśli zasadnym byłoby dla osób dla których los bezdomnych zwierząt jest ważny, raz 

na miesiąc czy raz na kwartał pojechać do schroniska w Pile i zobaczyć warunki 

zwierząt to nic nie stoi na przeszkodzie, aby taki wyjazd mógł się odbyć. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2019 roku - 

druk nr 73/19 (projekt stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Kołwzan Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz 
Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-
Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, 
Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Dukaczewski Sebastian 
Kołwzan Adam 
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NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/72/2019  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2019 

(uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu).  

Radny Ł. Kołwzan zapytał co zostało zrobione za 50.000 zł, które Gmina Drezdenko 

przekazała Gminie Piła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że wczoraj odpowiedź na 

to pytanie padła. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli nad jeziorem Źródlanym na terenie Nadleśnictwa Karwin - druk nr 

74/19. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o wniesienie poprawki do 

przedstawionego projektu związanej z datami obowiązywania sezonu kąpielowego 

nad jeziorem Źródlanym. Ze względów proceduralnych poprosiła, aby był to okres od 

11 lipca do 25 lipca 2019 roku. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy przy skróceniu okresu obowiązywania sezonu 

kąpielowego nad jeziorem Źródlanym nie zaszkodzi to wnioskującym. 

Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że aby Gmina mogła podjąć stosowną uchwałę musi 

uzyskać szereg dokumentów – pozwolenia i uzgodnienia m.in. z Wód Polskich  

a dopełnienie tych wszystkich formalności leży po stronie wnioskodawcy. Dodała, że 

czas obowiązywania pozwolenia na kąpiel został skrócony absolutnie nie z winy 

Gminy. 

Radny S. Dukaczewski zapytał radcę prawnego M. Pieroga, jako opiniującego projekt 

uchwały pod względem prawnym, od kiedy obowiązuje nowy tekst jednolity ustawy  

o samorządzie gminnym.  

Radca prawny przyznał rację radnemu i poinformował, że faktycznie w projekcie jest 

błąd. Dodał, że Dziennik Ustaw jest z 2019 roku pozycja 506 przy czym nie wpływa 

to na nieważność uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli nad jeziorem Źródlanym na terenie Nadleśnictwa Karwin - druk nr 74/19 wraz 

z poprawkami wniesionymi podczas dzisiejszego posiedzenia (projekt stanowi 

załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
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Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/73/2019  

w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli nad 

jeziorem Źródlanym na terenie Nadleśnictwa Karwin (uchwała stanowi załącznik 

nr 22 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli nad jeziorem Lubowo k. miejscowości Rąpin - druk nr 75/19. 

Burmistrz Drezdenka poprosiła wniesienie tych samych poprawek, co w poprzednim 

projekcie oraz zmianę w nazwie organizatora miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli.   

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli nad jeziorem Lubowo k. miejscowości Rąpin - druk nr 75/19 wraz  

z poprawką wniesioną podczas dzisiejszego posiedzenia (projekt stanowi załącznik 

nr 23 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/74/2019  

w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli nad 

jeziorem nad jeziorem Lubowo k. miejscowości Rąpin (uchwała stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Strzelecko-Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego 

stanu populacji bobrów w obrębie koryta rzeki Noteci w roku 2019, mający 

bezpośredni wpływ na bezpieczeństwo przeciwpowodziowe gminy Drezdenko - 

druk nr 76/19. 
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Radny Ł. Kołwzan zapytał czy widomo jest ile w Powiecie Strzelecko-Drezdeneckim 

jest bobrów i czy wyrządzają one faktyczne szkody. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że uczestniczyła w spotkaniu ze 

Starostą, który poinformował, że odstrzał na terenie całego powiatu wynosił ponad 

130 sztuk z czego na terenie gminy Drezdenko odstrzelono 32-37 sztuk. 

Radny ł. Kołwzan uściślił swoje pytanie – zapytał ile bobrów „mieszka” na terenie 

Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego. 

Burmistrz wyjaśniła, że nie ma wiedzy ile żywych osobników żyje na terenie powiatu. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał czy odstrzelone sztuki są odławiane. 

Radny D. Paluszkiewicz wyjaśnił, że odstrzał bobrów prowadzony jest w określonym 

czasie i w takim miejscu, w którym odstrzelone zwierzę można podnieść. Dodał, że 

nie ma obawy, że odstrzelone zwierzę pozostanie i zacznie gnić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki w odniesieniu do pytania o szkody, 

powiedział, że bobry wyrządzają naprawdę bardzo dużo szkód w szczególności na 

wsiach. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska powiedziała, że aby zobaczyć szkody jakie 

wyrządzają bobry wystarczy przyjechać do Trzebicza i przejść się nad Notecią. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobrów w obrębie koryta rzeki Noteci w roku 2019, mający bezpośredni wpływ na 

bezpieczeństwo przeciwpowodziowe gminy Drezdenko - druk nr 76/19 (projekt 

stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-

Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta 

PRZECIW (1) 

Matela-Libera Damian 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krysa Dariusz 

Walczak Tomasz 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/75/2019  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobrów w obrębie koryta rzeki Noteci w roku 2019, mający bezpośredni wpływ 

na bezpieczeństwo przeciwpowodziowe gminy Drezdenko (uchwała stanowi 

załącznik nr 26 do niniejszego protokołu).  
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Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpielisk 

położonych przy Jeziorze Łubowo w miejscowościach Lubiewo i Zagórze - 

druk nr 77/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony podczas wczorajszego posiedzenia Komisji. 

Radny S. Dukaczewski zapytał czy przedmiotowy projekt został przeanalizowany pod 

kątem zgodności z ustawą o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach 

wodnych. 

Radca prawny M. Pieróg wyjaśnił, że było to sprawdzane w zakresie koniecznym. 

Zwrócił uwagę, że art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym określa zasady 

i tryb korzystania z obiektów użyteczności publicznej i ta uchwała ma raczej 

charakter rozłączny niż powielający z delegacją ustawową. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpielisk położonych 

przy Jeziorze Łubowo w miejscowościach Lubiewo i Zagórze - druk nr 77/19 (projekt 

stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Kołwzan Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz 

Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-

Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, 

Walczak Tomasz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dukaczewski Sebastian 

Kołwzan Adam 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/76/2019  

w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpielisk położonych przy 

Jeziorze Łubowo w miejscowościach Lubiewo i Zagórze (uchwała stanowi 

załącznik nr 28 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2019 rok - 78/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony podczas wczorajszego posiedzenia Komisji. 
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Radny A. Kołwzan zauważył, że zgodnie z przedstawionym projektem proponuje się 

przeznaczyć 200.000,00 zł na wykup, nazywając rzecz po imieniu rudery znajdującej 

się przy placu Wileńskim. Zapytał jak wygląda sytuacja kuchni w Szkole 

Podstawowej nr 3, gdyż jest to jeszcze większa rudera. A. Kołwzan zwrócił uwagę, 

że budynek „Kamizy” stał wiele lat, nie było chętnych do zakupu  

i najprawdopodobniej postoi jeszcze wiele lat, ponieważ sam w sobie nie jest 

atrakcyjnym. Radny poinformował, że był składany wniosek do Wojewody  

o dofinansowanie remontu kuchni w SP 3 a z budżetu Gminy zostało przeznaczona 

kwota 160.000,00 zł. Zapytał jak wygląda sprawa wniosku, a jeżeli Gmina nie 

uzyskała dofinansowania to co dalej. Zapytał dlaczego proponuje się przeznaczenie 

200.000,00 zł na wykup budynku, który jest w stanie katastrofalnym, nie remontując 

tego z czego korzystają dzieci i co wymaga natychmiastowego remontu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że jedno nie wyklucza drugiego,  

a sprawa kuchni w Szkole Podstawowej nr 3 jest bardzo dobrze znana. Dodała, że  

w tym rozdaniu nie udało się uzyskać dofinansowania, ale jest nadzieja, że jeszcze  

w tym roku zostanie rozpisany ponowny konkurs. K. Piotrowska wyjaśniła, że w chwili 

obecnej trwają prace nad modyfikacją projektu, aby było większe 

prawdopodobieństwo uzyskania dofinansowania w ponownym konkursie. 

Poinformowała, że są również prowadzone rozmowy z służbami Wojewody 

o możliwości rozpoczęcia zadania z pieniędzy gminnych, a w trakcie trwania prac 

wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że 

jeszcze do przedyskutowania z osobami pracującymi w kuchni jest kwestia 

wyposażenia. Podsumowując K. Piotrowska powiedziała, że temat ten jest w trakcie 

opracowywania. 

Radny A. Kołwzan zapytał od kiedy wiadomo, że projekt nie uzyskał dofinansowania. 

Burmistrz odpowiedziała, że nie zna tej daty i zadeklarowała odpowiedź w dniu 

jutrzejszym. 

Radny A. Kołwzan uzasadniając swoje pytanie powiedział, że został „przegapiony” 

termin, aby inwestycję tę przeprowadzić w normalnym czasie czyli w wakacje. Dodał, 

że w tym remont potrwa bardzo długo ze względu na zakres prac i zdaniem radnego 

przeprowadzanie go na jesień nie ma najmniejszego sensu bez względu na plany 

związane z cateringiem. A. Kołwzan powiedział, że jeśli inwestycja ta nie zostanie 

przeprowadzona teraz to jedynym rozsądnym terminem są wakacje przyszłego roku. 

Radny S. Dukaczewski nawiązując do wczorajszego pytania o wycenę planowanej 

do zakupu nieruchomości przez rzeczoznawcę zapytał czy pod względem prawnym 

Gmina ma możliwość zakupu obiektu po cenie wyższej niż została wyceniona.   

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że kwestia związana z możliwością zakupu 

nieruchomości po cenie wyższej niż wynikało z operatu szacunkowego była badana 

jako pierwsza. Dodał, że jest szerokie orzecznictwo Sądu Najwyższego w tym 

zakresie, które dopuszcza taką możliwość. M. Pieróg wyjaśnił, że takie stanowisko 

musi być szeroko uzasadnione przez Burmistrza, został sporządzony protokół  

z negocjacji. Dodał, że okolicznościami umożliwiającymi zakup nieruchomości po 

cenie wyższej niż szacunkowa są m.in. walory z korzyści nabycia przez Gminę takiej 



35 

 

nieruchomości w tym położenie, celowość, przyszłe inwestycje, przyszłe lub 

istniejące walory estetyczne, zapobieżenie degradacji budynku, etc. 

Radny S. Dukaczewski poprosił, aby dokument z negocjacji udostępnić wszystkim 

radnym w aplikacji e-Sesja.  

Radny Ł. Kołwzan zauważył, że po zakupie „Kamizy” będą to pieniądze zamrożone. 

Zapytał czy w chwili obecnej są budżecie wolne środki, które można powoli 

przeznaczać na remont kuchni w SP 3, gdyż jej stan jest fatalny. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powtórzyła, że doskonale zna sytuację kuchni  

w Szkole Podstawowej nr 3 i zdaje sobie sprawę z konieczności dość szybkiej 

interwencji. Dodała, że trwają prace nad tym, aby znaleźć optymalne rozwiązanie tzn. 

aby jak najszybciej podjąć działanie, ale nie utracić możliwości pozyskania 80.000 zł. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy są znane terminy znalezienia tego optymalnego 

rozwiązania.  

Burmistrz Drezdenka zauważyła, że trwa dyskusja nad projektem uchwały w sprawie 

zmian budżetu i gdyby miała odpowiadać na tak szczegółowe pytania musiałby 

posiłkować się pracownikiem, który zajmuje się sprawą merytorycznie. Poprosiła  

o sformułowanie pytań w tej kwestii na piśmie. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał co w sytuacji, kiedy Gmina nie otrzyma dofinansowania. 

Burmistrz zapewniła, że w takiej sytuacji trzeba będzie znaleźć środki własne, gdyż 

jest to temat który trzeba załatwić. 

Radna E. Turostowska sprostowując wypowiedź radnego A. Kołwzana powiedziała, 

że nic nie zostało przegapione, gdyż problem remontu kuchni i stołówki znany jest od 

9 kwietnia br., kiedy miała miejsce wizja lokalna w SP 3. 

Radny A. Kołwzan wyjaśnił, że nie miał na myśli przegapienia problemu przez 

radnych. Wyjaśnił, że biorąc pod uwagę, że jedynym rozsądnym terminem 

prowadzenia prac są wakacje ewentualnie czerwiec – wrzesień to czas został 

stracony. 

Radna El. Turostowska przyznała rację radnemu, gdyż specyfika pracy szkoły 

wymaga, aby prace były wykonywane w czasie wakacji. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że jak trudnym jest prowadzenie prac budowalnych  

w szkole w czasie roku szkolnego może powiedzieć ten, kto widział jak wyglądał 

remont Szkoły Podstawowej nr 1. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powtórzyła, że trwają poszukiwania optymalnych 

rozwiązań tak, aby było możliwe skorzystanie z możliwości dofinansowania, ale jeśli 

radni podejmą decyzję, że należy przesunąć środki i ogłosić przetarg już teraz to 

uszanuje wolę Rady. 

Radny A. Kołwzan złożył wniosek formalny o wprowadzenie poprawki do uchwały 

zmieniającej budżet - przesunięcie środków w wysokości 82.000,00 z zakupu 

budynku „Kamizy” na remont kuchni w Szkole Podstawowej nr 3 i przystąpienie do 

przetargu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zaapelowała i poprosiła radnych, aby nie ściągać 

środków z zakupu tej nieruchomości. Dodała, że w dniu wczorajszym trwała bardzo 

długo dyskusja na temat walorów tego miejsca i zabezpieczenia go na przyszłość. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jeżeli wolą radnych będzie natychmiastowe 
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działanie bez oczekiwania na możliwość pozyskania środków pozabudżetowych to 

deklaruje przygotowanie propozycji przesunięć w budżecie i zwołanie sesji na 

wniosek Burmistrza. 

Radny D. Krysa zauważył, że będzie składany kolejny wniosek o dofinasowanie. 

Zapytał jakie kryteria nie zostały spełnione, że nie zostało przyznane dofinansowanie 

teraz. 

Burmistrz Drezdenka podkreśliła, że trwa dyskusja projektem uchwały zmieniającej 

budżet, w której nie ma ani jednego słowa o stołówce w SP 3. Poprosiła  

o wcześniejsze uprzedzanie, kiedy radni będą chcieli zadawać pytania niezwiązane 

ze zmianami zawartymi w projekcie tak, by mogła odpowiedzieć merytorycznie 

posiłkując się odpowiedzialnymi pracownikami. 

W związku z propozycją Burmistrz Drezdenka w sprawie ewentualnej możliwości 

przygotowania propozycji przesunięć w budżecie i zwołanie sesji na wniosek 

Burmistrza w celu natychmiastowego rozpoczęcia procedury przetargowej związanej 

z remontem kuchni w SP 3 Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zapytał 

radnego A. Kołwzan czy podtrzymuje swój wniosek o przesunięcie środków  

w budżecie na ten cel teraz. 

Radca prawny M. Pieróg przypomniał, że zgodnie z § 64 Statutu Gminy Drezdenko  

w takiej sytuacji należy wskazać źródła pokrycia zaproponowanej zmiany a w dniu 

dzisiejszym może to być problematyczne. 

Radny A. Kołwzan poprosił o 10 minutową przerwę deklarując, że bez problemu 

wskaże propozycje zmian w budżecie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Radny A. Kołwzan zaproponował, aby zdjąć z Działu 700 Rozdział 70005 § 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – wykupy kwotę 80.000,00 zł  

z przeznaczeniem na Dział 801 Rozdział 80101 § 6050 Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych w zakresie oświaty i wychowania zadanie pod nazwą 

„Przebudowa pomieszczeń kuchni szkolnej w Szkole Podstawowej nr 3 im. Henryka 

Sienkiewicza w Drezdenku”. Dodał, że po przeniesieniu tych środków na powyższym 

zadaniu będzie zabezpieczona kwota 248.000,00 zł. 

Radca prawny M. Pieróg zacytował art. 233 ustawy o finansach publicznych: 

”Art. 233 Inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały: 

1) budżetowej, 

2) o prowizorium budżetowym, 

3) o zmianie uchwały budżetowej 

- przysługuje wyłącznie zarządowi jednostki samorządu terytorialnego.” 

Dodał, że w przypadku Gminy nie ma zarządu jednostki samorządu terytorialnego, 

więc inicjatywę uchwałodawczą posiada Burmistrz. Dodał, że zgodnie z linią 

orzeczniczą Wojewódzkich Sądów Administracyjnych Rada nie ma możliwości 

składania poprawek czy też projektów uchwał w sprawach zmian uchwał 

budżetowych. M. Pieróg wymienił orzeczenia sądów w tej kwestii. Podsumowując 

radca prawny powiedział, że zgłoszona została poprawka, która jest 

niedopuszczalna. 
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że nie chciałaby dziś dokonywać 

żadnych zmian w projekcie uchwały. 

Radca prawny wyjaśnił, że głosowanie będzie przebiegało nad projektem uchwały, 

który został przedłożony przez Burmistrz Drezdenka. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2019 

rok – druk nr 78/19 (projekt stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Kozicka Karolina, Miron Andrzej, Pieluszczak-

Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Walczak Tomasz 

PRZECIW (3) 

Kołwzan Adam 

Krysa Dariusz 

Matela-Libera Damian 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Dukaczewski Sebastian 

Kołwzan Łukasz 

Paluszkiewicz Dariusz 

Turostowska Elżbieta 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/77/2019  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2019 rok (uchwała 

stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2025 - druk nr 79/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony podczas wczorajszego posiedzenia Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2019-2025 - druk nr 79/19 (projekt stanowi załącznik nr 33 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kozicka Karolina 

Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska 

Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

 

PRZECIW (1) 

Matela-Libera Damian 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kołwzan Adam 

Kołwzan Łukasz 

Krysa Dariusz 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/78/2019  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 

2019-2025 (uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 19 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

a) powołanie komisji skrutacyjnej; 

b) przeprowadzenie głosowania; 

c) ogłoszenie wyników; 

d) projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej - 

druk nr 80/19. 

a) powołanie komisji skrutacyjnej: 

Radny A. Kołwzan zaproponował kandydaturę radnego A. Mirona. 

Radny A. Miron wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny T. Walczak zaproponował kandydaturę radnej E. Turostowskiej. 

Radna E. Turostowska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radny D. Krysa zaproponował kandydaturę radnego D. Paluszkiewicza. 

Radny D. Paluszkiewicz wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Zamknięcia listy kandydatów do Komisji Skrutacyjnej.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Paluszkiewicz 
Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 
Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Miron Andrzej 
BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 
Rada Miejska, w obecności 15 radnych zamknęła listę kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej. 

Radnie nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Powołania Komisji Skrutacyjnej 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Paluszkiewicz 
Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 
Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Miron Andrzej 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
Rada Miejska, w obecności 15 radnych powołała Komisję Skrutacyjną. 

Radnie nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w celu ukonstytuowania 

się Komisji Skrutacyjnej. 

Radna E. Turostowska przedstawiła skład Komisji Skrutacyjnej po ukonstytuowaniu 

się: 

Radna E. Turostowska  - Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej, 

Radny A. Miron wyraził – Członek Komisji Skrutacyjnej, 

Radny D. Paluszkiewicz – Członek Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poprosił o zgłaszanie kandydatur na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Radny A. Kołwzan w imieniu klubu radnych „Radni dla Mieszkańców” zgłosił 

kandydaturę radnego S. Dukaczewskiego. 

Radny S. Dukaczewski wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Zamknięcia listy zamknięcia listy kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Drezdenku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 

Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 

Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych zamknęła listę kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach w celu 

przygotowania przez Komisję Skrutacyjną kart do głosowania. 

b) przeprowadzenie głosowania 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej E. Turostowska wyjaśniła sposób głosowania, 

po czym Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia tajnego głosowania  

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach w celu 

ustalenia wyników głosowania. 

c) ogłoszenie wyników 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej E. Turostowska odczytała wyniki głosowania, 

stwierdzając, że w głosowaniu tajnym oddano 15 głosów, w tym głosów ważnych - 

14, głosów nieważnych – 1. Za wyborem kandydata radnego S. Dukaczewskiego 

oddano 6 głosów, przeciw wyborowi radnego S. Dukaczewskiego oddano 8 głosów 

(protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik nr 35 

niniejszego protokołu).  

W związku z rozstrzygnięciem głosowania Przewodniczący zgłosił wniosek  

o wycofanie punktu 19 lit. d „Projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej - druk nr 80/19” z porządku obrad ze względu 

na brak zasadności przeprowadzenia głosowania. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Zdjęcia punktu 19 lit. d „Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej – druk nr 80/19” z porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 

Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 

Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych postanowiła zdjąć punkt 19 lit. d 

„Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – 

druk nr 80/19” z porządku obrad. 
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Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego 

"Boisko trawiaste przy ul. Okrężnej" – druk nr 81/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o wyprowadzenie poprawki do omawianego 

projektu uchwały w postaci zmiany nazwy boiska w § 1 projektu uchwały. Wyjaśnił, 

że w zapisie wkradł się błąd a prawidłowa treść brzmi: § 1. Przyjmuje się regulamin 

korzystania z obiektu sportowego „Boisko trawiaste przy ul. Okrężnej” stanowiący 

załącznik do niniejszej uchwały. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy w regulaminie nie powinny być zawarte kwestie 

związane odpowiedzialnością za wypadki, które mogą się na takim boisku zdarzyć. 

Radca prawny M. Pieróg powiedział, że bardzo trudno jest stworzyć taki regulamin, 

gdyż ustawodawca zabrania zapisu bardzo wielu elementów np. nie może być mowy 

o odpowiedzialności cywilnej, gdyż wówczas zostaną powielone zapisy Kodeksu 

Cywilnego, nie może być zapisów związanych z Kodeksem Wykroczeń, itd.  

M. Pieróg powiedział, że ta forma powinna być w porządku. 

Radny D. Krysa zauważył, że w regulaminie zakazuje się używania korków wysokich. 

Wyraził wątpliwość, co do tego zapisu. 

W związku z wątpliwościami radnego D. Krysy Przewodniczący M. Suchecki 

zaproponował wykreślić z projektu uchwały zapis: „i wysokich”. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

trawiaste przy ul. Okrężnej" – druk nr 81/19 z poprawkami wniesionymi podczas 

dzisiejszego posiedzenia (projekt stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/79/2019  

w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko trawiaste 

przy ul. Okrężnej" (uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 21 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego 

"Boisko wielofunkcyjne w Rąpinie" – druk nr 82/19. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

wielofunkcyjne w Rąpinie" – druk nr 82/19 (projekt stanowi załącznik nr 38 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/80/2019  

w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

wielofunkcyjne w Rąpinie" (uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 

protokołu).  

 

Ad. 22 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego 

"Boisko wielofunkcyjne w Gościmiu" – druk nr 83/19. 

Radny D. Krysa zwrócił uwagę, że być może na takich boiskach jak Gościm lub 

Rąpin nie można używać wysokich korków, natomiast na boisku trawiastym jak 

najbardziej. 

Dyrektor Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej Maciej Kowal wyjaśnił, że na powierzchniach 

boisk w Gościmiu i Rąpinie należy wprowadzić zakaz używania korków, jest tam 

dopuszczalne obuwie tylko i wyłącznie z gładką podeszwą. 

Radny T. Walczak zapytał jak wygląda sprawa związana z dojściem do boiska  

w Gościmiu. 

Burmistrz Drezdenka przyznała, że dojście do boiska faktycznie jest dość 

niefortunne, jednak tak się składa, że działki łączące chodniki z wejściem na boisko 

należą do Województwa. Zadeklarowała wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

z prośbą o umożliwienie wybudowania porządnego wejścia.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

wielofunkcyjne w Gościmiu" – druk nr 83/19 (projekt stanowi załącznik nr 40 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 
Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XIII/81/2019  

w sprawie regulaminu korzystania z obiektu sportowego "Boisko 

wielofunkcyjne w Gościmiu" (uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 

protokołu).  

 

Ad. 23 

Wolne wnioski 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował o propozycji zwołania 

Komisji w celu omówienia projektu tzw. „uchwały krajobrazowej” na najbliższy wtorek 

o godz. 18:00. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że do biura rady wpłynęło 

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Lubuskiego w sprawie unieważnienia uchwały 

w sprawie likwidacji Miejsko-Gminnego Zespołu Oświaty w Drezdenku. 

Radca prawny M. Pieróg powiedział, że absolutnie nie zgadza się treścią 

rozstrzygnięcia a także z jego uzasadnieniem. Poinformował, że Wojewoda zarzucił 

treści uchwały dwa naruszenia: 

- brak konsultacji ze Związkami Zawodowymi, co dyskwalifikuje uchwałę na samym 

początku, 

- brak wskazania całości mienia, które powinno zostać wymienione w treści uchwały. 

Radca prawny zwrócił uwagę, że Wojewoda nie zauważył, że w Polsce akty prawne 

normatywne dzielą się na akty o charakterze generalnym (skierowane do bliżej 

nieokreślonego adresata typu mieszkaniec czy nauczyciel) i indywidualnym 

(kierowane w stosunku do jednego podmiotu tak jak w przypadku uchwały w sprawie 

likwidacji MGZO). M. Pieróg poinformował,  że kolejny podział to taki, kiedy w danym 

akcie są normy o charakterze abstrakcyjnym (dotyczą zachowań powtarzalnych) lub 

o charakterze konkretnym (norma, która ma zastosowanie tylko raz). Dodał, że w tym 

przypadku nie ma żadnych wątpliwości, o czym wspomina Wojewoda w treści 

swojego uzasadnienia, że uchwała ma charakter indywidualny i przewiduje normy  

o charakterze konkretnym, gdyż ma zastosowanie tylko raz. Radca prawny uznał, że 

jest trochę zdziwiony a trochę nie zdziwiony tym rozstrzygnięciem. Wyjaśnił, że 

zdziwiony jest dlatego, że 7 maja 2019 roku zapadło identyczne rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Lubuskiego w sprawie uchwały Rady Miejskiej w Zielonej 

Górze i uzasadnienie jest skopiowane słowo w słowo. M. Pieróg powiedział, że  

w dalszym ciągu stoi na stanowisku, że nie ma obowiązku i wymogu konsultowania 
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ze związkami zawodowymi uchwał w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej, 

gdyż w żaden sposób nie wpływa ona na sferę spraw pracowniczych - dotyczy 

jednostki a nie jej pracowników. Radca prawny potoczył wyroki - Naczelnego Sądu 

Administracyjnego oraz Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu,  

z których wynika, że nie ma obowiązku konsultowania tego typu uchwał ze 

związkami zawodowymi. Kolejnym dokumentem przytoczonym przez M. Pieroga był 

wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego z 7 kwietnia 2005 roku, który udowadniał, 

że likwidacja jednostki organizacyjnej gminy nie wchodzi w sferę spraw 

pracowniczych. M. Pieróg przechodząc do treści uzasadnienia rozstrzygnięcia 

nadzorczego powiedział, że Wojewoda twierdzi, że trzeba konsultować tego typu 

uchwały ze związkami zawodowymi na podstawie art. 19 ust. 1 i 2 ustawy o 

związkach zawodowych przywołując trzy wyroki (uchwałę Naczelnego Sądu 

Administracyjnego i dwa wyroki Wojewódzkich Sądów Administracyjnych). Dodał, że 

przeczytał te wyroki i jeden z nich to jest wyrok Sądu Administracyjnego, który nie 

dotyczy uchwały likwidującej a sfery pracowniczej, która zawsze jest konsultowana 

ze związkami zawodowymi, bo dotyczy uchwały rady gminy w sprawie tygodniowego 

wymiaru godzin nauczycieli. Kolejnym wyrokiem wskazanym przez radcę prawnego a 

na który powołuje się Wojewoda to jest wyrok WSA we Wrocławiu dotyczący skargi 

na uchwałę Rady Miejskiej Dziadowa Kłoda w przedmiocie ustalenia najniższego 

wynagrodzenia dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Dziadowie Kłodzie. Podkreślił, że znowu jest to wyrok, który nie dotyczy likwidacji 

jednostki organizacyjnej gminy. M. Pieróg zauważył, że być może przez pomyłkę lub 

przeoczenie w treści rozstrzygnięcia Wojewoda jednocześnie powołuje się na 

uchwałę NSA z 29 listopada 2010 roku i przyznaje rację Gminie, że nie trzeba tego 

zagadnienia konsultować ze związkami zawodowymi. Zauważył, że bardzo ciekawą 

kwestią jest fakt, że Wojewoda zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

poinformował pismem, że wszczął postępowanie nadzorcze nad uchwałą w sprawie 

likwidacji Miejsko-Gminnego Zespołu Oświaty w Drezdenku wskazując, że 

podejrzewa, iż może istnieć naruszenie przepisów prawa polegające na braku 

konsultacji ze związkami zawodowymi. M. Pieróg poinformował, że pismem  

z 29 maja 2019 roku Przewodniczący Rady Miejskiej w Drezdenku M. Suchecki na 

zobowiązanie Wojewody Lubuskiego przedłożył bardzo szerokie wyjaśnienia 

dotyczące faktu, że nie trzeba konsultować ze związkami zawodowymi uchwał 

dotyczących likwidacji jednostek organizacyjnych. Dodał, że bardzo był zdziwiony 

kiedy analizując rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Lubuskiego okazało się, że 

poruszone zostały tam kwestie, o których Wojewoda nie poinformował w treści 

zawiadomienia o wszczęciu postępowania – sprawa mienia. Radca prawny 

przypomniał, że w podjętej uchwale, która została zakwestionowana był zapis, że 

mienie ruchome pozostaje w zasobie Gminy natomiast Wojewoda zarzucił w treści 

rozstrzygnięcia, że nie ma zapisów dotyczących mienia nieruchomego. Analizując 

kwestię rozstrzygnięcia radca prawny zastanawia się skąd Wojewoda wie, że 

jakiekolwiek mienie nieruchome jest w Miejsko-Gminny Zespole Oświaty. Wyjaśnił, 

że Wojewoda dysponuje uchwałami m.in. Statutem, w którym jest napisane 

wyłącznie, że siedzibą MGZO jest ul. Ogrodowa 1 66-530 Drezdenko, co nie jest 
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żadnym powierzeniem. Kolejną rzeczą na którą M. Pieróg zwrócił uwagę jest fakt, że 

w trwały zarząd został oddany budynek na podstawie art. 45 ust. 1 ustawy  

o gospodarce nieruchomościami i nawet gdyby uznać, że Wojewoda ma rację to 

czym innym jest, że w zarządzie trwałym pozostaje nieruchomość a czym innym jest 

wydanie decyzji przez Burmistrza na podstawie art. 45 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. Podkreśli, że gdyby w treści uchwały było napisane, że mienie 

ruchome, którym dysponuje MGZO przechodzi na własności Gminy to nie do 

wyobrażenia jest większa integracja w uprawnienia i kompetencje Burmistrza, 

ponieważ działa on na podstawie przepisów ustawy, która ma pierwszeństwo 

zastosowania aniżeli uchwała. Podsumowując M. Pieróg powiedział, że w obecnej 

sytuacji należy określić się w jaki sposób postępować – czy skierować skargę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego czy podjąć nową uchwałę o likwidacji 

MGZO. Radca prawny poinformował, że był przekonany, co do zasadności 

skierowania skargi do WSA, jednak ze względu na fakt, że obowiązuje następująca 

kolejność działań: 

1) skarga kierowana jest do Wojewody; 

2) Wojewoda ma termin, aby sporządzić odpowiedź na skargę; 

3) Wojewoda przesyła skargę do WSA; 

4) WSA ma 30 dni na wyznaczenie terminu rozprawy; 

5) rozprawa; 

6) Gmina ma 30 dni na skierowanie wniosku o uzasadnienie wyroku w zależności od 

tego czy sprawa jest wygrana czy przegrana; 

7) Gmina ma 30 dni na skierowanie skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego, 

to tak daleko wydłuży procedurę, że jest to niezasadne, jeżeli celem uchwały była 

faktyczna likwidacja MGZO. Radca prawny zauważył, że w opinii publicznej dość 

szeroko było komentowane, że zapadło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Lubuskiego, jednak nie jest to sytuacja ekstraordynaryjna i jeszcze nie raz i nie dwa 

takie rozstrzygnięcia będą miały miejsce. Dodał, że bardzo docenia, iż jest taka 

inicjatywa, że informuje się mieszkańców o tym, że zapadają rozstrzygnięcia 

nadzorcze, jednak czuje się  

w obowiązku poinformowania, że za poprzedniej Rady również zapadały liczne 

rozstrzygnięcia nadzorcze – podał kilka przykładów. M. Pieróg poinformował, że  

w celu podjęcia działań zmierzających do procedowania kolejnej uchwały w sprawie 

likwidacji MGZO, taki projekt został skierowany do związków zawodowych. Zwrócił 

uwagę, że wielokrotnie czytał w intrenecie opinie zarzucające Radzie Miejskiej lub 

Burmistrz Drezdenka, że pracowników MGZO traktuje się jak poddanych. W związku 

z tym poinformował, że spływają już opinie związków zawodowych dotyczących 

likwidacji MGZO, w których wybitni fachowcy specjalizujący się w prawie i obronie 

praw pracowniczych stwierdzają, że nie wnoszą żadnych zastrzeżeń do projektu 

uchwały przedłożonego przez Burmistrz Drezdenka w związku z planowaną 

likwidacją MGZO. 

Radny S. Dukaczewski przyznał rację radcy prawnemu, co do kwestii związanej  

z tym, że pewnie niejednokrotnie nadzór Wojewody wyda rozstrzygnięcia nadzorcze 
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w stosunku do uchwał, gdyż pełni funkcję kontrolną. Dodał, że w poprzedniej 

kadencji również tak było. Radny S. Dukaczewski zauważył, że sprawa związana  

z likwidacją MGZO miała nieco inny wymiar, ale teraz nie jest czas i miejsce, aby do 

tego wracać. Poinformował, że z grupą radnych uznali, że uchwała jest niezgodna  

z prawem i dlatego skierowali wniosek wraz z uzasadnieniem do Wojewody  

o wszczęcie postępowania, czego finałem było rozstrzygnięcie o którym mówił 

mecenas. 

Radca prawny M. Pieróg podziękował za informację, gdyż nie miał świadomości, kto 

skierował wniosek o stwierdzenie nieważności do Wojewody. 

Radny A. Kołwzan podziękował mecenasowi za wywód. Dodał, że M. Pieróg zarzucił 

radnych wyrokami sądów, a przeróżnych wyroków sądów znalazłoby się znacznie 

więcej w drugą stronę. A. Kołwzan powiedział, że z doświadczenia wie, że jeżeli 

Wojewoda coś uchyla to uchyla a jeżeli są wątpliwości to należało skierować sprawę 

do sądu i wyrok pokazałby kto ma rację. Dodał, że zdaniem radnych kierujących 

wniosek do Wojewody projekt był „skopany”, pisany na kolanie i okazało się, że 

Wojewoda ma podobne zdanie. Radny powiedział, że rozumie wypowiedź, bo zaraz 

mogłoby się okazać, że radny T. Walczak byłby gotów wyrzucać mecenasa z pracy. 

Dodał, że już raz takie stwierdzenie radnego T. Walczaka padło, zdaniem radnego  

A. Kołwzana za mniejszą rzecz. Radny przychylił się do wypowiedzi radcy prawnego 

i radnego S. Dukaczewskiego w kwestii faktu, że mnóstwo uchwał było i będzie  

unieważnionych przez nadzór Wojewody. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał czy będzie procedowana prośba o udostępnienie 

informacji publicznej.  

Wiesław Sawicki zatrudniony w Urzędzie na stanowisku ds. reorganizacji 

poinformował, że w dniu wczorajszym osoba prywatna wystosowała do tut. Urzędu 

wniosek o udostępnienie informacji publicznej dotyczącej procedowanego w Sejmie 

projektu ustawy o zmianie ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci 

telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw. Wyjaśnił, że chodzi o to, że nie 

ma już wolnych częstotliwości i nie tylko w Europie ale także na świecie wchodzi się 

w częstotliwość 5G. W. Sawicki powiedział, że są czynniki społeczne i osoby 

indywidualne, które zwracają uwagę ustawodawcy, że są to wysokie częstotliwości - 

ponad 74 Hz. Przypomniał, że radni otrzymali wniosek wraz z szerokim 

uzasadnieniem do zapoznania się i podjęcia decyzji czy zamierzają się tematem 

zajmować. W. Sawicki wyjaśnił, że we wniosku zadane są dwa pytania na które 

trzeba udzielić odpowiedzi w ciągu 14 dni: 

1) czy Rada Miejska w Drezdenku będzie chciała wzorem innych gmin zająć 

stanowisko, aby zaniechano prace nad tą ustawą; 

2) czy społeczeństwo będzie informowane, jeżeli taka ustawa zostanie przyjęta,  

o wszystkich negatywnych skutkach związanych z tymi częstotliwościami. 

W. Sawicki poinformował, że na pytanie drugie będzie odpowiedź twierdząca. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zauważył, że dla większości radnych 

jest to obcy temat a poza tym radni nie mieli zbyt wiele czasu na zapoznanie się  

z materiałem. Zaproponował udzielenie odpowiedzi podczas Komisji, która odbędzie 

się w najbliższy wtorek. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że w lipcu nie planuje 

zwoływania sesji, natomiast jeśli będzie potrzeba zwołania sesji na wniosek 

Burmistrza to radni zostaną poinformowani o terminie. 

Radny D. Matela-Libera w odniesieniu do projektu skateparku wniesionego w ramach 

Drezdeneckiego Budżetu Obywatelskiego poprosił o zaznaczenie lokalizacji do 

wyboru. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski poinformował, że mieszkańcy będą głosować 

nad projektami złożonymi przez mieszkańców i nie ma możliwości zmiany lokalizacji. 

Dodał, że jedynym rozwiązaniem jest dogadanie się z wnioskodawcą na temat 

wskazania innej lokalizacji. 

Radny A. Kołwzan nawiązał do tematu odpadów poruszanego na wczorajszej Komisji 

i informacji Burmistrz Drezdenka o zawarciu umowy z PGKiM. Dodał, że wcześniej 

była mowa o tym, że poprzednia umowa została zawarta w trybie in house i musiała 

zostać rozwiązana ze względu na naruszenie przepisów. A. Kołwzan zapytał jak się 

ma podpisanie umowy przez Gminę z PGKiM z wolnej ręki teraz do poprzedniego 

trybu in house. 

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że kwestie umów z PGKiM zawierane były 

na podstawie art. 67 ust. 1 pkt 12 ustawy Prawo zamówień publicznych, w którym 

jest mowa o zawieraniu umów typowo z wolnej ręki. Dodał, że zasadność zawierania 

umów na takiej zasadzie została zakwestionowana przez mecenasa Marcina 

Tulińskiego i przez niego samego, co zostało uzasadnione w opinii przedłożonej 

Burmistrz Drezdenka. M. Pieróg zwrócił uwagę, że tym razem została podpisana 

umowa na podstawie pkt 3. Dodał, że jeżeli chodzi o umowy zawierane z tzw. wolnej 

ręki to punkt 3 dotyczy trybu awaryjnego w związku z prowadzonym przetargiem – 

polecił zapoznanie się z wyrokiem Krajowej Izby Odwoławczej z dnia 6 lutego 2018 

roku, który opisuje tego typu sytuację, kiedy Gmina miała ogłoszony przetarg  

w wyniku którego nie wyłoniono wykonawcy ze względu na jego unieważnienie, 

ponieważ kwota jaką zaproponował wykonawca przewyższała środki zabezpieczone 

przez zamawiającego i wówczas udzielił zamówienia na podstawie art. 67 ust. 1 pkt 

3. M. Pieróg przypomniał, skąd wzięły się wątpliwości, co do zamówień w trybie in 

house - Prezes Urzędu Zamówień Publicznych wszczął kontrolę w związku z umową 

zawartą przez poprzedników obecnej Burmistrz, która była zawarta na nieruchomości 

niezamieszkałe i została zakwestionowana. Dodał, że zostały złożone zastrzeżenia, 

aby wyczerpać tryb odwoławczy, których jednak Krajowa Izba Odwoławcza nie 

uwzględniła i stwierdziła, że umowa została zawarta z rażącym naruszeniem 

przepisów prawa. M. Pieróg poinformował, że w takiej sytuacji Burmistrz Drezdenka 

stwierdziła, że należy bezzwłocznie dokonać analizy prawnej czy zasadnym jest 

udzielenie zamówienia w trybie in house w stosunku do nieruchomości 

zamieszkałych. Powiedział, że opinie prawne dwóch prawników nie wnosiły 

wątpliwości, że koniecznym jest przeprowadzenie przetargu, który jest podstawowym 

trybem w jakim powinien działać zamawiający. Radca prawny dodał, że nie rozumie 

zarzutów kierowanych pod adresem obecnej Burmistrz, dotyczącej jej 

zachowawczego działania 
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Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nawet jeśli jej zachowanie uznawane jest za 

zachowawcze, to nic w tym dziwnego, bo to Burmistrz podpisuje się jednoosobowo 

pod umowami i ponosi wszelką odpowiedzialność. 

Radny S. Dukaczewski poprosił o udostępnienie radnym w aplikacji e-Sesja dwóch 

dokumentów – audyt Miejsko-Gminnego Zespołu Oświaty oraz umowy, która została 

podpisana z PGKiM. 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że w sobotę jest otwarcie remizy, co bardzo 

cieszy. Dodał, że sugerował, aby zaprosić te osoby, które się przy tej inwestycji 

napracowały najbardziej, ale niestety nie został zaproszony Przewodniczący Rady 

Miejskieja wcześniej Burmistrz Drezdenka Jerzy Skrzypczyński ani Burmistrz Maciej 

Pietruszak. Podsumowując radny A. Kołwzan powiedział, że to bardzo słabe. 

 

Ad. 24 

Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i XIII sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła: 
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